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Drage stanovnice i dragi stanovnici Omišlja i Njivica, dragi gosti naših mjesta, poštovani čitatelji “Glasnika”,

već smo se poodavno oprostili od ljeta, ali ne 
želim propustiti ovu prigodu još se jednom krat-
ko osvrnuti na nj. I to s radošću! Naime, posti-
gnuti turistički rezultati svima nam daju pravo 
radovati se jer se naša općina, jer su se Njivice i 
Omišalj još jednom dokazali kao jedne od per-
janica krčkog i kvarnerskog turizma. S oko 835 
tisuća noćenja do kraja rujna, a neki su turistički 
kapaciteti još uvijek u funkciji, čvrsto zauzimamo 
treće mjesto na otoku i etablirali smo se kao po-
željno i atraktivno turističko odredište. Zasluga 
je to svih nas koji na bilo koji način participi-
ramo u stvaranju preduvjeta za razvoj turizma, 
osmišljavamo turističke proizvode i sadržaje, 
realiziramo sezonu, nudimo gostu našu gosto-
ljubivost, ljubaznost ili na bilo koji drugi način 
pokazujemo snažnu opredijeljenost da turizam 
bude temelj razvoja naša dva mjesta, odnosno 
naše općine.
Dakako, posebno me razveselila činjenica da je 
kamp „Omišalj“, taj novi adut u nastojanjima da 
budemo što bolji i kvalitetniji, proglašen trećim
najboljim velikim kampom u čitavoj Hrvatskoj. A 
sjetite se samo silne pravne borbe da taj vrijedan 
prostor vratimo u općinski posjed i stavimo ga u 
punu turističku funkciju na najprimjereniji način. I 
u interesu čitave zajednice. Trud, želja, volja i be-
skompromisna borba za ostvarenje pravde ipak 
se ponekad isplate.

Jasno, sretna sam i što smo u Omišlju priveli kraju 
dva velika i značajna kapitalna projekta. Jedan što će 
u velikoj mjeri oplemeniti i osuvremeniti društveni 
život stanovnika, Društveni dom Omišalj, a drugi što 
će stvoriti uvjete da se dostojno oprostimo od na-
ših najmilijih što su nas zauvijek napustili, proširenje 
groblja „Sveti Duh“. 
Punom parom radimo i gradimo ljepšu budućnost 
za sve naše stanovnike pa su u tijeku ili pred samim 
početkom druga brojna infrastrukturna ulaganja u 
oba naša mjesta: od uređenja i rekonstrukcija pro-
metnica, preko gradnje novog parkirališta i uređenja 
parkova pa sve do skorog početka kompleksnih ra-
dova na njivičkoj Placi što će već sljedeće godine za-
sjati svojim novim sjajem i Njivice učiniti još ljepšim 
mjestom.
Nedavno smo izvojevali i za sada malu, ali ipak, po-
bjedu: naime, sud je - istina, u prvom stupnju – pre-
sudio upravo ono što mi tvrdimo da je protuzako-
nito dodijeljena posljednja koncesija kamenolomu.
Izvijestili smo vas u ovome broju “Glasnika” i da smo 
tradicionalno obilježili Malu Gospoju, zaštitnicu Nji-
vica. Loše vrijeme nije nam pomoglo u realizaciji 
svega isplaniranog, ali smo i ove godine dostojno 
proslavili najveći njivički dan.
Do sljedećeg broja naših općinskih novina, svima 
vam želim zdravlja, sreće i puno uspjeha na svim ži-
votnim poljima.
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DaniLo FeretiĆ

IN MEMORIAM

Danilo Feretić rođen je 1930. godine u 
Omišlju, a poslije završenoga osnovnog i 
srednjeg obrazovanja diplomirao je 1954. 
god. na Tehničkom fakultetu u Zagrebu, 
potom 1959. godine magistrirao na Sveu-
čilištu u Birminghamu u Velikoj Britaniji te 
doktorirao na Elektrotehničkom fakultetu 
u Beogradu 1967. godine i to na području 
nuklearne tehnologije i energetike. Specija-
lizirao je reaktorsku tehnologiju u nuklear-
nom istraživačkom centru ISPRA (Varese) u 
Italiji 1961. godine i  razvojnom centru We-
stinghouse u američkom Pittsburghu 1977. 
godine.
Radio je u Institutu za elektroprivredu u Za-
grebu, u nuklearnom institutu Vinča, u sara-
jevskom „Energoinvestu” te Institutu “Đuro 
Đaković”, a u razdoblju od 1969. do 1974. godine djeluje kao 
voditelj hrvatskog dijela stručnog tima za pripremu gradnje 
nuklearne elektrane Krško gdje je radio i kao tehnički direktor. 
Također je djelovao i kao ekspert za nuklearnu tehnologiju u 
Institutu za nuklearna istraživanja u Egiptu i Međunarodnoj 

IN MEMORIAM

agenciji za atomsku energiju.
Od 1982. radio je na Elektrotehničkom fa-
kultetu u Zagrebu kao redoviti profesor, 
a na istom je fakultetu 90-ih godina bio 
i dekan. Godine 2002. odlukom Senata 
Sveučilišta u Zagrebu prešao je u počasno 
zvanje professor emeritus. 
Kao glavni istraživač vodio je više istraži-
vačkih projekata Ministarstva znanosti Re-
publike Hrvatske.
Objavio je više sveučilišnih udžbenika te 
nekoliko desetaka znanstvenih i stručnih 
radova u domaćim i stranim časopisima, a 
dobitnik je niza najviših državnih te struč-
nih domaćih i međunarodnih odlikovanja 
i nagrada. 
Između ostaloga, Danilu Feretiću Opći-

na Omišalj dodijelila je i općinsku nagradu za životno djelo 
za stručan i znanstveni doprinos održivom razvitku općine 
Omišalj.
Na posljednji počinak ispraćen je 26. rujna ove godine na 
zagrebačkom groblju Mirogoj.

1930. - 2019.

STIPE LAUŠ

Obitelj, prijatelje, suborce i sve sumještane 
potresla je vijest o iznenadnoj smrti i gubit-
ku velikog čovjeka, Stipe Lauša. 
Rođen je 1. listopada 1948. godine u Bi-
haću gdje je završio osnovnu školu i gi-
mnaziju, a školovanje je nastavio u Puli i 
Opatiji nakon čega, krajem 1973. godine, 
dolazi u Njivice. Prvo radno mjesto mu je 
bilo u „Belom kamiku“, u Hotelima Njivice 
stručno se usavršavao, a početkom 90-ih 
prešao je u turističku agenciju „Kompas“. 
Osamostaljenjem Hrvatske i početkom rat-
nih zbivanja, Lauš se aktivno uključuje u 
politiku te na prvim višestranačkim izbori-
ma biva izabran u Hrvatski sabor pa je tako 
bio i sudionik dramatične sjednice 8. listo-
pada 1991. godine u podrumu INA-e, na 
kojoj je donijeta Odluka o raskidu svih državnopravnih veza 
Republike Hrvatske s ostalim republikama i pokrajinama 

IN MEMORIAM

SFRJ. Aktivno je sudjelovao i u obram-
benim pripremama na otoku Krku, a ti-
jekom 1994. i 1995., kao pripadnik 138. 
Pukovnije HV-a, branitelj je na ličkom 
ratištu i, između ostaloga, sudionik akci-
je „Oluja“. U Općini Omišalj, u mandatu 
1997. - 2001., obnaša dužnost zamjenika 
Predsjednika Općinskog vijeća, a od 1995. 
do 2000. godine direktor je Turističke za-
jednice općine Njivice - Omišalj. Godine 
2000. Stipe Lauš s obitelji seli u Zadar te 
postaje direktor Hotela „Pinija“ u Petrča-
nima, odakle i odlazi u zasluženu mirovinu 
kada se trajno seli u Sali na Dugom otoku. 
Lauševu veličinu, dobrotu, ali i neizbrisiv 
trag zorno su pokazali brojni Saljanji, Nji-
vičari, njegovi suborci i mnogi drugi koji 

su se toga tužnog kolovoškog dana 2019. posljednji put 
došli pozdraviti sa svojim Stipom.

1948. - 2019.
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OPĆINSKI VIJEĆNIK HDZ-a NASTAVIO SAGU

KOLIKO SU RADILI?
S obzirom na činjenicu da je 16. Sjednica 
Općinskog vijeća održana na samome kra-
ju listopada, a da je aktualni broj „Glasnika“ 
tada već bio zaključen, pa, dakle, u njemu 
nema izvještaja sa sjednice, odlučili smo 
vam u ovome broju podastrijeti podatke o 
prisustvu vijećnika sjednicama.
Ne računajući spomenutu sjednicu krajem 
listopada, Vijeće se u ovoj godini sastalo če-
tiri puta: 31. siječnja, 26. ožujka, 30. svibnja 
te 31. srpnja. Recimo i to da Vijeće broji uku-
pno 13 vijećnika, uključujući i predsjednika 
Vijeća Antu Trogrlića. 
Pohvalno, svim sjednicama prisustvovalo je 
čak devetoro vijećnica i vijećnika: Anto Tro-
grlić, Heidy Babaić, Dina Blažević, Adriana 
Dojčinović, Nikola Dujmović, Alen Grego, 
Dunja Mihelec, Kristina Badurina Virag i 
Marijana Šunić. Na tri jesu, a na jednoj nisu 
bili Davor Albaneze (31. siječnja) i Vjeko-
slav Jakominić (26. ožujka), dok je polovičan 
uspjeh ostvario vijećnik Bruno Požega koji je 
izostao 26. ožujka i 31. srpnja. Krešimir Kra-
ljić nije nazočio niti jednoj od četiri sjednice 
Općinskog vijeća u 2019. godini.

OPĆINSKO VIJEĆE

Bruno Požega naČeLnici ahmetoviĆ 
zAPRIJETIO KAzNENIM PROGONOM

„Vuku se repovi“ s 15., srpanjske sjednice 
Općinskog vijeća Općine Omišalj. Odno-
sno, nastavlja se saga o optužbama vijećni-
ka Bruna Požege na račun načelnice Općine 
Mirele Ahmetović da se, izjavio je Požega na 
jednoj od prethodnih sjednica Vijeća, „samo 
u nabavci dva javna wc-a moglo uštedjeti 
48.364 kune. Imam ponude dvije firme koje 
rade u Hrvatskoj. „Tadić gradnja“ je to napla-
tila 80.890 kuna, a realni troškovi su tridese-
tak tisuća kuna”. 
Uzvratila mu je Ahmetović: „Ako imate sa-
znanja o povoljnijem izvođaču koji poslu-
je na području Hrvatske ili Europske unije, 
uputite ga na Općinu Omišalj pa neka nam 
ponudi svoje usluge. Što se, pak, tiče kvalifi-
kacija i opaski o nekakvim tandemima, ispod 
je moje razine takva komunikacija, a znamo 
i Vi i ja da i ja Vas osobno mogu okvalificirati 
na razne načine zbog uništavanja općinske 
imovine i koječega drugog...“.
Dodatno, na posljednjoj sjednici Vijeća, kojoj 
Požega nije nazočio, Ahmetović  je poručila: 
„Ja sam 7. lipnja 2019. uputila pisani poziv 
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OPĆINSKO VIJEĆE

NES(P)RETNA IZJAVA NA SJEDNICI VIJEĆA POVRIJEDILA GOSTA OMIŠLJA

KSenoFoBiJi u omišLJu nema mJeSta
Rasprava o Prijedlogu odluke o mjerama za 
sprečavanje nepropisnog odbacivanja otpa-
da i mjerama za uklanjanje otpada odbače-
nog u okoliš, što je održana na sjednici Op-
ćinskog vijeća Općine Omišalj posljednjeg 
dana srpnja, odnosno izvještaj sa sjednice, 
objavljen u kolovoškom broju „Glasnika“, 
(ne)očekivano je doživio svoj nastavak. Ne 
na Vijeću, već na stranicama novine.
Razlog tome su riječi općinskog vijećnika 
Nikole Dujmovića izrečene tijekom raspra-
ve i prenesene u izvještaju: Vijećnik je, ra-
spravljajući o temi nepropisnog odbacivanja 
otpada na području općine Omišalj izjavio 
i: „Otpada na području Omišlja i Njivica ne 
manjka, možda i zato što su na vrhu otoka, a 
gomile smeća po šumskim putevima ostav-
ljaju i Slovenci i Zagrepčani i mnogi drugi 
koji grade po cijelom otoku.“
Te su riječi pogodile jednog od čitatelja 
„Glasnika“, inače Zagrepčanina rođenjem i 
boravištem, a Slovenca porijeklom, i stalnog 
gosta Omišlja koji se javio ponukan „nedo-
pustivim blaćenjem“ općinskog vijećnika. 
Čitatelj je napisao i da je riječ o „ksenofob-
noj izjavi koja predstavlja najniži oblik govo-
ra mržnje i koja ga je ražalostila jer u Omišalj 
dolazi od 1958. godine, a do sada nikada 
nije čuo, a kamoli doživio nešto slično.
Stoga je pozvao mjerodavne u Općini da se 

ograde od rečene izjave, osude je i na takav 
način pokažu da nitko zbog svoje etničke ili 
mjesne različitosti nije i ne smije biti pred-
met mržnje na području općine Omišalj.

ahmetović se ogradila i izjavu 
okarakterizirala nespretnom

Reagirala je općinska načelnica Mirela 
Ahmetović.
- Vezano uz izjavu vijećnika na sjednici Op-
ćinskog vijeća, a koja se može protumačiti 
kao uvreda ili, još gore, govor mržnje, kao 
načelnica Općine želim se ograditi i od te 
i od svih mogućih izjava koje, namjerno ili 

slučajno, mogu povrijediti bilo čiju nacio-
nalnu, etničku, rasnu ili rodnu pripadnost, 
seksualno opredjeljenje ili vjerske osjećaje. 
Budući da sporna izjava vijećnika nije bila 
izrečena u kontekstu i s ciljem vrijeđanja ili 
širenja govora mržnje i s obzirom na to da 
sam sigurna da dotični nema nikakvu za-
dršku prema ljudima različite nacionalne, 
etničke, rasne, rodne, seksualne ili vjerske 
pripadnosti, uvjerena sam da se slične situ-
acije na sjednicama Općinskog vijeća neće 
ponavljati, a budu li se ponovile, promptno 
ću reagirati. Naša općina bila je i ostat će za-
jednica nultog praga tolerancije na bilo koji 
oblik ksenofobije, izjavila je Ahmetović.

vijećniku Požegi da mi u što kraćem roku 
dostavi citirane ponude tih dviju tvrtki kako 
bih utvrdila mogućnost smanjenja troško-
va za općinski Proračun, ali do danas nisam 
dobila njegov odgovor. Očekivala sam da će 
vijećnik biti nazočan ovoj sjednici da ga isto 
to i usmeno zamolim, ali ga nažalost nema. 
Želim da uđe u zapisnik da tražim od svih vi-
jećnica i vijećnika koji raspolažu informacija-
ma ili ponudama o kojima govori Požega da 
mi ih obavezno dostave. Budu li se ponav-
ljale takve i slične izjave, a da se ne reagira 
na moje molbe i podastre dokaz za izreče-
ne riječi, neće mi preostati ništa drugo nego 
podnositi kaznene prijave zbog kleveta“.

Sada Požega „prijeti“ 
kaznenom prijavom

Javio se još jednom i Požega, ovaj put do-
pisom upućenim načelnici Ahmetović. U 
njemu, međutim, ne dostavlja dokaze o 
mogućim povoljnijim ponudama za grad-
nju javnih wc-a niti navodi nazive dviju 
tvrtki na koje se poziva, već još jednom 
zaključuje da je u pravu i da ima dokaze 

o postojanju svega toga pa moli načelnicu 
da protiv njega podnese kaznenu prijavu, 
a da će on svoje tvrdnje dokazati na sudu 
(što je, blago rečeno, čudno s obzirom na 
to da je zakonska dužnost svakog građa-
nina, a posebno općinskog vijećnika, koje-
mu i jest obaveza raditi na dobrobit opći-
ne, podizati kaznene prijave zbog sumnji 
u pogodovanje i svaku vrst kriminala te 
na sjednicama Općinskog vijeća ulaga-
ti amandmane, predlagati rješenja, argu-
mentirati vlastite tvrdnje..., op.a.). 
Ono što je vijećnika Požegu nagnalo na 
reakciju u prvom je redu izjava Ahmetović 
koju je on doživio kao klevetu.
- Naveli ste da „i ja Vas mogu osobno okva-
lificirati na razne načine zbog uništavanja 
općinske imovine i koječega drugog“. S ob-
zirom da ste naveli da uništavam općinsku 
imovinu molim Vas da mi dostavite gdje ste 
protiv mene podnijeli kaznenu prijavu „ošte-
ćenje ili uništavanje tuđe pokretne ili nepo-
kretne stvari“, a ako niste, znate da se tu radi 
o drugom kaznenom dijelu, naveo je u dopi-
su, što smo ga prenijeli doslovno, pa i s gra-
matičkim, odnosno pravopisnim greškama.

Jasno je da Požega „prijeti“ Ahmetović da 
će protiv nje podignuti kaznenu prijavu ako 
ona njemu ne podastre dokaz da ga kazne-
no goni zbog, kako tvrdi vijećnik, tvrdnje da 
uništava općinsku imovinu.

Pojašnjenje navoda
Uslijedio je, također u pisanom obliku, načel-
ničin odgovor, odnosno pojašnjenje navoda.
- Nisam navela da uništavate općinsku imo-
vinu jer o tome do danas nemam saznanja. 
U protivnom, kaznenu prijavu bih već bila 
podnijela nadležnim institucijama. Predmet-
na rečenica odgovor je na Vašu paušalnu, 
neosnovanu i neargumentiranu optužbu 
mene kojom me optužujete za sudjelovanje 
u „novom tandemu Ahmetović-Tadić“ kojim 
se troše sredstva tako da se gubi znatan no-
vac za proračun.
Svojim odgovorom htjela sam ukazati na to 
da svatko može javno neutemeljeno optu-
žiti svakoga, pa to mogu i ja, ali, kako sam 
navela, da je takva komunikacija ispod moje 
razine, stoji u dopisu načelnice Općine Mire-
le Ahmetović.
Slijedi li nastavak?



6

AKTUALNO

6

Aktivno su proveli ovo ljeto i jesen omi-
šaljski općinari u produbljenju prijateljskih 
odnosa s pobratimljenim općinama širom 
Europe. 
Iako kronološki najkasnije, početkom li-
stopada, istaknimo najprije da je obilje-
žena 26. obljetnica bratimljenja Općine 
Omišalj i talijanskog Taglio di Poa, a do-
maćin događaja bio je Omišalj. Talijan-
ska je delegacija, na čelu s načelnikom 
Francescom Sivierom, brojila deset čla-
nova, a tijekom tri dana boravka doma-
ćini su im bili načelnica Mirela Ahmeto-
vić, njezin zamjenik Ranko Špigl, članovi 
Odbora za međunarodnu suradnju, čla-
novi Udruge prijatelja “Omišalj-Taglio di 
Po” na čelu s predsjednicom Annama-
riom Žuvić. Organiziranoj svečanoj ve-
čeri, međutim, odazvalo se i troje bivših 
načelnika Općine Omišalj: Anton Duj-
mović, Jelisava Antolič i Josip Šepčić, ali 
i načelnik općine Taglio di Po u vrijeme 

neraSKiDive veze S PoBratimLJenim oPĆinama
potpisivanja Povelje o bratimljenju Vin-
cenzo Melone.
Tijekom boravka u Hrvatskoj prijatelji iz 
Italije posjetili su i Plitvička jezera.
Općinska načelnica Ahmetović te direkto-
rica općinske Turističke zajednice Andrea 
Orlić Čutul boravile su u radnom posjetu 
također pobratimljenoj Devinskoj Novoj 
Vesi, gradskoj četvrti slovačke metropole 
Bratislave. S obzirom na tamošnji admini-
strativni ustroj, gradska četvrt ima status 
općine kojoj je na čelu Darius Krajčir, čo-
vjek hrvatskog porijekla, a proslavi Dana 
Devinske Nove Vesi nazočio je i hrvatski 
veleposlanik u Slovačkoj Aleksandar Heina.
I za kraj, Ahmetović je, ovaj put u pratnji 
zamjenika Špigla i predsjednika Odbora 
za kulturu, sport i društvene djelatnosti 
Josipa Đurđevića, boravila i u Slavoniji, u 
Drenovcima u kojima je nazočila Svečanoj 
sjednici drenovačkoga Općinskog vijeća u 
povodu Dana općine.

Općina Omišalj, odnosno, preciznije, Njivice 
i hotel „Beli kamik“ bili su 24. i 25. listopa-
da domaćini tradicionalnog susreta župana 
Primorsko-goranske županije Zlatka Koma-
dine s (grado)načelnicima lokalnih samou-
prava s područja županije. 
Pozdravljajući okupljene, načelnica Općine 
Omišalj Mirela Ahmetović istaknula je da je 
općina kojoj je na čelu brojem stanovnika 
malena, ali je zato kvaliteta života u njoj vrlo 
velika pa je riječ o petoj najrazvijenijoj općini 
u Hrvatskoj u kojoj je stopa nezaposlenosti 
tek 3 posto, a svaki je peti stanovnik viso-
koobrazovan. Potom je Ahmetović povisila 
ton:
- Naša je općina izabrana za žrtvu na-
metanja industrijskih kompleksa i velikih 

oPĆina omišaLJ ugoStiLa SuSret  
PrimorSKo-goranSKog žuPana  
S LoKaLnim vLaStima žuPaniJe

državnih projekata koje država na kraju 
prečesto zanemaruje: zračna luka, JANAF, 
neslavno propala DINA-Petrokemija i još 
neslavniji, pod tepih sakriven izdanak „3. 
maja“, a danas ilegalni kamenolom. Po-
sebna je priča najnovija pljuska stanovni-
cima Omišlja- plutajući LNG terminal koji 
nikada neće biti ni strateški ni uspješan s 
obzirom na to da ništa što je nezakonito u 
normalnoj zajednici ne može biti uspješno, 
rekla je načelnica Omišlja pa dodala da je 
sve nabrojano stvorilo lažnu sliku Omišlja 
kao industrijom poharanog mjesta, ali da 
je istina, srećom kudikamo drukčija, ta da 
svi dionici procesa vrlo uspješno valoriziraju 
bogatstvo povijesne i kulturne baštine tog 
mjesta.

Unatoč spomenutoj industrijskoj agresi-
ji i u inat svima, ponosno mašemo zasta-
vicom s pet zvjezdica u trećem najboljem 
velikom kampu u Hrvatskoj, a da nam je 
turizam strateško opredjeljenje svjedoče 
i podaci, odnosno rezultati našega rada: s 
oko 835 tisuća ostvarenih noćenja čvrsto 
držimo treće mjesto na otoku Krku, odmah 
iza Krka i Baške, i ma koliko se čitav svemir 
upirao nauditi nam, Omišalj i Njivice ostva-
rit će svoje vizije turističkog razvoja i nika-
da, ali baš nikada neće odustati, zaključila je 
Ahmetović uvodno obraćanje okupljenima. 
U Njivicama se tijekom dva dana rasprav-
ljalo o obavezama lokalnih samouprava u 
gospodarenju otpadom, razvoju i početku 
izgradnje infrastrukture za širokopojasni in-
ternet u ruralnim područjima, PGŽ kao žu-
paniji prijatelju djece te o uredima državne 
uprave u sustavu županija.
Završnica dvodnevnoga radnog druženja 
priređena je u kampu „Omišalj“ što su ga 
uvaženi gosti razgledali, a potom u njemu 
i ručali.
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U povodu Dana zahvalnosti, 8. 
listopada, dana kada je Hrvatski 
sabor izglasao Odluku o raski-
du državnih veza s ostalim re-
publikama i pokrajinama bivše 
SFRJ, općinska delegacija Općine 
Omišalj, predsjednik Općinskog 
vijeća Anto Trogrlić i pročelnica 

viJenci i SviJeĆe za Dan zahvaLnoSti

Upravnog odjela Maja Mahulja, 
položila je vijence i zapalila svijeće 
kod križa u Kijcu, centralnog križa 
na groblju Sveti Duh, na grobovi-
ma dvojice poginulih Omišljana, 
Ivice Antončića i Nikole Albane-
žea te na spomen-obilježju kod 
Osnovne škole Omišalj.

Zlatko Pavić, izabrani pred-
sjednik Mjesnog odbora Nji-
vice s liste Hrvatske narodne 
stranke-Liberalni demokrati, 
od 20. rujna više ne obnaša 
tu časnu dužnost. I na nju i 
na članstvo u Vijeću Mjesnog 
odbora podnio je neopozivu 
ostavku. Međutim, ne zato 
što mu se, eto, tako prohtjelo 
već se iza te šture informacije 
krije prilično dramatična pri-
ča što traje još od travnja ove 
godine.
Naime, sredinom travnja općinski je komu-
nalni redar utvrdio da se u ulici Japlenički 
put gradi samostojeća nadstrešnica kojoj 
tamo prema odredbama Prostornog pla-
na Općine Omišalj nije mjesto. Uredno je 
o tome sačinio zapisnik i uručio ga investi-
toru bespravne građevine - Zlatku Paviću, 
predsjedniku Mjesnog odbora Njivice. On 
je, međutim, na uručeni zapisnik podnio 
prigovor, obrazlažući da je natkriveni pro-
stor uredio uz suglasnost vlasnika zemlji-
šta, jedne privatne tvrtke. 

Pavićev otpor
I tako, ustvari, kreće još jedna višemjesečna 
pravna bitka Općine za poštivanje propisa. 
Specifična je, međutim, utoliko što se u bit-
ku upustila s nekim kome bi po definiciji 
„slovo zakona“ trebala biti politička i mo-
ralna abeceda, s političarem koji je, k tome, 
i predsjednik mjesnog odbora na području 
kojega je odlučio provoditi vlastite zakone. 
Dakle, prvom polovinom svibnja, a nakon 
uloženoga Pavićevog prigovora, komunalni 

je redar donio Rješenje kojim se nalaže ukla-
njanje građevine u roku osam dana uz opa-
sku da će, ne učini li to investitor sam, ona biti 
uklonjena po trećoj osobi, a na Pavićev tro-
šak. Dogodilo se ništa nije pa redar 12. lipnja 
donosi Rješenje o izvršenju, odnosno uklanja-
nju samostojeće nadstrešnice. Ono je trebalo 
biti provedeno do 17. srpnja ove godine, ali 
se Zlatko Pavić pravovremeno žalio, ovaj put 
zbog, kako je naveo, zdravstvenih razloga, pa 
tako ipak još jednom odgodio neodgodivo.
Potom je postavljen novi rok za izvršenje 
Rješenja, počev od 18. rujna. Pogađate, fa-
mozna nadstrešnica i dalje se nalazila tamo 
gdje se nalaziti ne smije pa se krenulo u po-
stupak njezina uklanjanja putem treće oso-
be, dakle pravne osobe ovlaštene za takvu 
vrstu radova. Međutim - opet ćorak! Tada još 
uvijek aktualni i od građana izabrani pred-
sjednik mjesnog odbora spreman je doče-
kao uklanjanje - pa nije htio pomaknuti vozila 
što ih je parkirao u hladu svoje nadstrešnice. 
Nije bilo druge i Općina Omišalj uputila je 
zahtjev Policijskoj upravi Primorsko-goran-
ske županije i zatražila, kako zakon i nalaže, 

asistenciju policijskih službe-
nika koji bi omogućili izvr-
šenje Rješenja o uklanjanju. 
Novi pokušaj zakazan je za 1. 
listopada, ali je ovaj put Zlatko 
Pavić na kraju ipak „potpisao 
kapitulaciju“: odlučio je svo-
ju bespravnu građevinu sam 
ukloniti, što je i učinio, a što je 
komunalni redar izlaskom na 
teren i utvrdio. Čime je borba 
privedena kraju.

ostavka
Međutim, politički epilog tek je uslije-
dio. Na sjednici Vijeća Mjesnog odbora 
Njivice, održanoj 20. rujna 2019. godine, 
Zlatko Pavić objelodanio je da podno-
si ostavku i na mjesto predsjednika i na 
mjesto člana Mjesnog odbora. Kako je 
sam naveo tom zgodom, razlog takvoj 
odluci je činjenica da je svojim činom „... 
prekršio odredbe Prostornog plana te 
zbog navedene činjenice nije više u mo-
gućnosti na ispravan način obnašati duž-
nost člana i predsjednika Mjesnog odbo-
ra Njivice.”
Recimo još da je, do izbora novog pred-
sjednika, njegovo mjesto zauzeo zamjenik 
Dario Džida, a da je, sukladno Poslovniku 
Vijeća Mjesnog odbora i rezultatima mje-
snih izbora, prema kojima novi predsjednik 
mora biti imenovan s kandidacijske liste 
HNS-a, na kojoj je bio i Pavić, za predsjed-
nicu Mjesnog odbora Njivice, na sjedni-
ci održanoj 21. listopada, izabrana Hajra 
Bubnić (HNS) s 4 glasa ZA od 5 prisutnih 
članova.

zBog KršenJa oPĆinSKog ProStornog PLana 
zLatKo PaviĆ PoDnio oStavKu na mJeSto 
PreDSJeDniKa mJeSnog oDBora nJivice

POLITIČARI NE SMIJU BITI JAČI OD PROPISA



8

AKTUALNO

8

Iako od kraja prošle godine u „Glasniku“ 
nismo pisali o slučaju „Kamenolom ‘Bea-
vec-Voz’“, sve vrijeme na više pravosudnih 
instanci traju procesi što ih je pokrenula 
Općina Omišalj. Svojevrsni vrhunac dose-
gnut je, kako smo već pisali, u listopadu 
prošle godine kada je Ministarstvo gos-
podarstva, poduzetništva i obrta donijelo 
Rješenje o davanju koncesije, kojim se za-
mjenjuje odobrenje za izvođenje rudarskih 
radova i kojim se utvrđuje eksploatacijsko 
polje tehničko-građevnog kamena “Be-
avec-Voz”. Bio je to čin, smatraju u Opći-
ni Omišalj, kojim je Država, i to sa svojih 
najviših instanci ozakonila nezakonito ko-
rištenje, odnosno eksploatiranje vrijednog 
područja.
Podsjetimo, Ministarstvo je, iz pera držav-
nog tajnika Marija Antonića, protiv koje-
ga je Općina podnijela i kaznenu prijavu, 
a postupak još traje, tvrtki “TIHA Šilo” rje-
šenjem o koncesiji odobrilo eksploataciju 
mineralnih sirovina, odnosno kamena na 
kudikamo širem eksploatacijskom područ-
ju od onoga što je propisano odobrenjem 
za izvođenje rudarskih radova temeljem 
rješenja Primorsko-goranske županije iz 
1994. godine. Koncesijski dokument, s 

jedne strane, odnosi se na prostor za koji 
“TIHA” nikada nije dobila nikakvo rješe-
nje za izvođenje rudarskih radova. S dru-
ge strane, ta tvrtka nikada nije ishodovala 
odobrenje za izvođenje radova na prošire-
nom eksploatacijskom polju. Ono jest utvr-
đeno rješenjem Ministarstva još 2006. go-
dine, ali ono nije nikada konzumirano, a, na 
koncu, i prestalo je važiti 31. prosinca 2015. 
godine. Odnosno, preciznije, Ministarstvo 
gospodarstva (Sektor za rudarstvo) 21. 
prosinca 2015. godine odbilo je zahtjev, 
a potom i dopunu zahtjeva trgovačkog 
društva “TIHA” za zamjenu odobrenja za 
izvođenje rudarskih poslova, odnosno za 
izdavanje koncesije, a u međuvremenu je i 
istekao rok za donošenje rješenja kojim se 
odobrenja za izvođenja rudarskih radova 
zamjenjuju rješenjima o davanju koncesi-
je. Imajući sve to na umu, Ministarstvo je, 
izdajući Rješenje o davanju koncesije (...), 
grubo prekršilo zakon i, u krajnjoj poslje-
dici, a što i jest predmet kaznene prijave, 
omogućilo „Tihi Šilo“ pribavljanje nepri-
padne imovinske koristi. 
Vođena takvim tumačenjem zakona, Opći-
na je, putem svog opunomoćenika, već 15. 
studenog 2018. godine na Upravnom sudu 

podigla i tužbu kojom je zatražila stavljanje 
problematičnog rješenja van snage.

Dali koncesiju bez ikakvog 
pravnog temelja

Od tada do danas održano je tek jedno 
sudsko ročište, ali je, pokazalo se krajem 
rujna ove godine kada je presuda donese-
na, i ono bilo sasvim dovoljno da Upravni 
sud u Rijeci donese jedino moguće rješe-
nje- PONIŠTAVA SE RJEŠENJE Ministarstva 
gospodarstva, poduzetništva i obrta od 25. 
listopada 2018. godine.
Između ostaloga, u takvoj odluci Suda stoji: 
„(...) primjenom odredbe (čl. 166.) Zakona o 
rudarstvu na ukupnost činjenica utvrđenih 
uvidom u spis, Sud nalazi da pobijana od-
luka tuženika (Ministarstvo gospodarstva, 
poduzetništva i obrta, op.a.) nije utemeljena 
na pravilno i potpuno utvrđenom činjenič-
nom stanju i pravilnoj primjeni materijalnog 
prava...“. Potom Sud ističe: „Cilj navedene 
odredbe je zamjena starih, ALI VAŽEĆIH 
odobrenja za izvođenje rudarskih rado-
va za odluku o davanju koncesije... Suština 
je isključivo u mijenjanju naziva akta (...), a 
ukoliko rok u ranije stečenim odobrenjima 
nije određen, potrebno ga je utvrditi prema 
rudarskim zalihama navedenim u provjere-
nom rudarskom projektu na osnovu kojeg 
je i izdano odobrenje za eksploataciju. Iz na-
vedenog slijedi da se u postupku zamjene 
ne mogu davati nova i povećana prava, od-
nosno proširivati opseg eksploatacije“.
Zatim Sud pojašnjava da je jasno i nedvo-
smisleno da „TIHA Šilo“ nikada nije ishodi-
la odobrenje za izvođenje rudarskih rado-
va na proširenom eksploatacijskom polju 

OPĆINA OMIŠALJ IZVOJEVALA VAŽNU POBJEDU PROTIV DRŽAVE

Prema rješenju upravnog suda u rijeci ministarstvo 
gospodarstva, poduzetništva i obrta protuzakonito je 
izdalo koncesiju „tihi šilo“ za eksploataciju proširenog 
eksploatacijskog polja za što toj tvrtki nikada prethodno nije 
bilo izdano odobrenje niti ga je ona, gotovo nevjerojatno, 
ikada zatražila. Prevedeno, „tiha šilo“ nema zakonsko pravo 
eksploatirati kamen na proširenom polju

Sud ukinuo rješenje o davanju koncesije „tihi 
šilo“ za eksploataciju kamena na proširenom 
polju kamenoloma „Beavec-voz“



9

AKTUALNO

9

„Beavec-Voz“ niti je ikada u tu svrhu izra-
dila Dopunski rudarski projekt što je treba-
la učiniti najkasnije do kraja 2007. godine. 
Dakle, da „TIHA Šilo“ nije stekla pravo na 
eksploataciju na proširenom polju pa stoga 
nekadašnje odobrenje niti nije moglo biti 
zamijenjeno koncesijom.
Da sve pokušamo pojednostaviti: resorno 
je Ministarstvo potpuno protuzakonito iz-
dalo koncesiju „Tihi Šilo“ za eksploataciju 
proširenog eksploatacijskog polja za što 
toj tvrtki nikada prethodno nije bilo izda-
no odobrenje niti ga je ona, gotovo nevje-
rojatno, ikada zatražila. Prevedeno, „TIHA 
Šilo“ još je poodavno i na svoju ruku, bez 
pravnog utemeljenja, izašla iz okvira osnov-
nog eksploatacijskog polja da bi joj resor-
no Ministarstvo potom takav nezakonit čin 
pokušalo ozakoniti Rješenjem o koncesiji 
na koju nije imala pravo. Upravni sud sada 
je tome stao na kraj.  

uvala namijenjena turizmu
Što je za nelegalne kamenolomce najgore, 
protiv ovoga sudskog rješenja Ministarstvu 

nije dopuštena žalba, a jedina pravna mo-
gućnost ostaje im ponavljanje postupka.
To, pak, znači da „TIHA“ ne smije, kao što 
nikada i nije smjela, obavljati eksploataciju 
kamena na proširenom polju, a, prema do-
stupnim podacima, kamena za eksploataci-
ju na onom suženom, temeljnom polju, na 
koji „TIHA“ ima pravo, ostalo je u minimal-
nim količinama te se vrlo skoro više neće 
imati što eksploatirati.
Ulijeva to nadu da bi iznimno atraktivan 
obalni prostor, iako već temeljito devasti-
ran, a što je Prostornim planom Općine 
Omišalj klasificiran zonom turističko-ugo-
stiteljske namjene, u skoroj budućnosti ipak 
mogao biti stavljen u svoju funkciju. Što bi 
općini Omišalj omogućilo i dodatno uspi-
njanje na ljestvici poželjnih turističkih odre-
dišta ponudom novih turističkih sadržaja, 
odnosno proizvoda i priljev novih sredstava 
u općinski proračun. 

„Krepat ma ne molat“
Zaključujući da je pravdu ipak, ma koliko 
teško bilo, rijetko, ali ipak ponekad moguće 

dočekati, za komentar čitavog slučaja upi-
tali smo i načelnicu Općine Omišalj Mirelu 
Ahmetović.
- S obzirom na to da sam se nagledala ap-
surdnih odgovora nadležnih tijela, odgovo-
ra što nam ih šalju i dvije ili tri godine nakon 
prijave, beskonačnih držanja predmeta u 
ladici, pokušaja ušutkavanja od strane mi-
nistra... i mnogočega drugoga, ja i dalje ne 
vjerujem u pravne institucije ove države i ne 
vjerujem da će pravda i u ovome slučaju na 
kraju balade biti do kraja ispoštovana niti da 
će prekršitelji zakona biti sankcionirani.  Da, 
ovakve rijetke odluke predstavljaju nekakvu 
minimalnu zadovoljštinu, ali znam gdje ži-
vim i zato sam vrlo skeptična. Međutim, bez 
obzira na to i bez obzira na sve, nikada neću 
odustati niti bilo kome dopustiti da kršenje 
zakonskih propisa i pribavljanje protuprav-
ne imovinske koristi sebi i(li) drugima gurnu 
pod tepih te da stanovnike Omišlja i Njivica, 
koji pošteno i pravedno žive, prave budala-
ma. Nikada, ni po koju cijenu neću odustati 
i doslovno shvatite onu našu primorsku kri-
laticu- „Krepat ma ne molat“!

Dobro je već poznata činjenica, o kojoj smo 
pisali u „Glasniku“, da se radovi na izgradnji 
plutajućeg LNG terminala u Omišlju izvode 
ne samo po građevinskoj dozvoli izdanoj 
na temelju nezakonite dokumentacije već i 
u suprotnosti s idejnim rješenjem i glavnim 
projektom pa i mimo nezakonite građevin-
ske dozvole. Dakako, riječ je o gradnji te-
melja na betonskim pilotima umjesto, kako 
predviđaju svi dokumenti, na kesonima.

Sramotan nalaz Državnog 
inspektorata

Slijedom tih saznanja, a kao jedan od koraka 
što ih je poduzela, Općina je od 12. srpnja 
Građevinskoj inspekciji podnijela prijavu, a 
zatim u šest navrata i predstavke Državnom 
inspektoratu zbog nepostupanja Građevin-
ske inspekcije. U drugoj polovini kolovoza 
napokon je stigao odgovor Inspektorata u 
kojem se Općina obavještava da je inspek-
cijski nadzor upravo u tijeku. Tijekom rujna 
konačno je stigao i dugoočekivani nalaz. 
Ali bolje da nije. Bez ikakvog obrazloženja, 
a kamoli suvislog, bez pozivanja na ikakav 
članak Zakona o gradnji kojim bi odluka bila 
pojašnjena, ustvari bez doslovno ičega Dr-
žavni je inspektorat Općinu izvijestio da „... u 

provedbi inspekcijskog nadzora pregledom 
dokumentacije i stanja radova na gradilištu 
nisu utvrđene povrede propisa...“. To je sve 
od jedne državne institucije kojoj se za prav-
nu i stručnu pomoć, i to na primjeru eklatan-
tnog kršenja propisa, obratila jedna jedinica 
lokalne samouprave u istoj toj državi. I to od 
državne institucije kojoj ustvari i jest obave-
za nadzirati, braniti i čuvati državu i sve nje-
zine institucije, ustanove i građane od bilo 
kojeg oblika nezakonitog ponašanja.

nadzor prema principu- 
„kadija te tuži, kadija ti sudi“

Uputila je još u kolovozu Općina dopis i 
stručnom nadzoru nad gradnjom termi-
nala pa i nadzornike upozorila da izvođači 

terminal grade protivno svim relevantnim 
dokumentima, a da je Zakonom o gradnji 
propisano da je nadzor dužan nadzirati gra-
đenje te, kada za to postoji provedba, odre-
diti način uklanjanja nedostataka, odnosno 
nepravilnosti tijekom gradnje. Ukazano je 
nadzoru i na odredbe istog Zakona prema 
kojemu će novčanom kaznom, i to u mini-
malnom iznosu 100.000,00 kuna, biti kažnje-
na pravna osoba koja provodi stručni nadzor 
ako građenje nije u skladu s građevinskom 
dozvolom, glavnim projektom, Zakonom..., 
ali i na moguću kaznenu odgovornost struč-
nog nadzora prema odredbama Kaznenog 
zakona.
No, nije to za čuditi se. A posebno znamo 
li da stručni nadzor nad gradnjom termi-
nala provodi i tvrtka „Ekonerg“, ista ona 

PLUTAJUĆI LNG TERMINAL

BeSPošteDna 
BorBa za PRAVDU
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tvrtka koja je najprije ispisala desetke stra-
nica stručne analize prema kojoj je kopneni 
terminal u svakom slučaju i u svakom po-
gledu prihvatljiviji od plutajućeg, ali je vrlo 
brzo reterirala pa sastavila Studiju utjeca-
ja na okoliš istog ovog terminala, Studiju 
što vrvi neistinama, poluistinama, brojnim 
problematičnim podacima i nestručnim 
rješenjima. Ali koja, dakako, ide niz dla-
ku investitoru, državnoj tvrtki „LNG Hrvat-
ska“. Međutim, i ta i takva Studija predvi-
đa gradnju terminala na kesonima, a ne na 
betonskim pilotima. Istom tom izrađivaču 
Studije, a danas odabranom nadzoru sve te 
činjenice ne predstavljaju nikakav problem. 
Sve prema principu- „kadija te tuži, kadija ti 
sudi“. I to sve za javni novac građana Repu-
blike Hrvatske.

Sumnje u namješten natječaj
Općina Omišalj o čitavom je slučaju oba-
vijestila i Ured za suzbijanje korupcije i or-
ganiziranog kriminaliteta, USKOK. Nije riječ 
o klasičnoj prijavi već o obavijesti kojom je 
USKOK upoznat sa saznanjima o mogućim 

kaznenim djelima prilikom realizacije pro-
jekta. Prvenstveno se tiču odabira izvođača 
radova te odabiru FSRU broda, de facto sre-
dišnjeg terminalskog pogona.
Dio saznanja Općina crpi i iz napisa u jed-
nim hrvatskim tjednim novinama u kojima 
je navedeno da je natječaj za odabir izvo-
đača radova namješten za konzorcij Po-
mgrad-STSI-GP Krk i to prvenstveno zato 
što je na natječaju od dva ponuđača pri-
hvaćena ona spomenutog konzorcija i to 
bez obzira na to što je predao neuvezanu 
ponudu i bez jamstvenika, a što je u suprot-
nosti i sa samim natječajem i sa Zakonom 
o javnoj nabavi. Uz to, tjednik je naveo i da 
je tvrtka Pomgrad, jedan od članova po-
bjedničkog konzorcija, aktivno sudjelovala 
u pripremi natječaja. Dalje, ponuda kon-
zorcija prihvaćena je i bez obzira na to što 
je u njoj jasno napisano da ne raspolaže s 
građevinskom opremom ključnom za po-
stavljanje temelja za pristan budućeg FSRU 
broda. Dio priče o navodnom namješta-
nju natječaja tjednik zaključuje tvrdnjom 
da je direktorica „LNG Hrvatska“ natječaj 

namjestila upravo za spomenuti konzorcij 
potpuno svjesna da će pristan biti izgrađen 
materijalom i tehnikom što neće jamčiti 
njegovu sigurnost. Riječ je o betonskim pi-
lotima umjesto propisanih kesona, a upra-
vo je ta tehnologija odabrana, tvrdi tjednik, 
samo zato što su Pomgrad i konzorcij os-
posobljeni i opremljeni za gradnju pristana 
na pilotima, a ne kesonima.

Po pravdu u europu
S pravom sumnjajući u nepristranost i neo-
visnost hrvatskih državnih institucija, barem 
u pogledu njihova postupanja u ovom dr-
žavnom projektu, Općina sve vrijeme radi 
i na alarmiranju tijela i institucija Europske 
unije. Mnogi su već i hrvatski i inozemni eu-
roparlamentarci  obaviješteni, a neki su od 
njih i pohodili Omišalj; alarmirane su i odre-
đene političke i financijske instance, a u tije-
ku je dovršenje prijave OLAF-u, europskom 
pravosudnom tijelu što, ustvari, predstavlja 
pandan hrvatskom USKOK-u. Istovremeno, 
pripremaju se i tužbe ostalim europskim 
pravosudnim tijelima.

Tužan i neshvatljiv prizor u Njivicama. Pre-
ciznije, u šumi ponad Peharčeka. Još uvijek 
nepoznat netko, ali sasvim sigurno i nenor-
malan netko, sustavno je tijekom ljeta i je-
seni devastirao šumsko područje na rečenoj 
lokaciji.
Priča se „zakotrljala“ u kolovozu dojavom 
građana Općini o uništavanju stabala, a ko-
munalni je redar, izlaskom na teren, ustano-
vio da je riječ o više od deset naglo osušenih 
golemih i očito vrlo starih stabala na debli-
ma kojih je izbušena rupa u koju je ulijevana 
crna tekućina nepoznatog sadržaja.
S obzirom na to da je uvidom u zemljiš-
ne knjige zaključeno da je riječ o čestici u 
vlasništvu Republike Hrvatske, Općina je 
odmah alarmirala Hrvatske šume (Sektor 
inspekcijskog nadzora zaštite okoliša) te Po-
licijsku postaju Krk. Iz Hrvatskih su se šuma 
javili s viješću da je predmet proslijeđen In-
spekciji zaštite prirode. 
No, ništa dobroga se nije dogodilo. Upravo 
suprotno, 2. listopada zaprimljena je nova 
prijava građana o novoj devastaciji šume. 
Nova prijava, međutim, dala je naslutiti 
motiv tog kriminala: stabla se, naime, truju 
da bi se u najkraćem mogućem roku osu-
šila, a potom bivaju srušena i u okrilju noći 

ukrcana na kamione te odvežena u i dalje 
nepoznatom pravcu.
Kako bilo, dakle, do početka listopada Opći-
na nije dobila nikakvo izvješće o obavljenoj 
inspekciji i postupanju mjerodavnih institu-
cija, a ekocid je nastavljen, pa je upućena 
nova prijava Hrvatskim šumama, ali ovaj put 
i Ministarstvu zaštite okoliša i energetike. Do 
zaključenja ovoga broja „Glasnika“ Općini 
se još uvijek nitko nije očitovao, a komu-
nalni je redar u više navrata obilazio šumu 
i, nažalost, svaki put nailazio na zastrašujuće 

prizore novih osušenih hrastova impresivnih 
dimenzija i starosti. I na uvijek istu scenu - 
probušena debla stabala u koje je ulijevana 
otrovna tekućina s ciljem njihova uništenja.
Dok nadležni, nadamo se, rade svoj posao, 
Općina poziva sve koji raspolažu bilo ka-
kvom informacijom o ovome slučaju da se 
jave općinskim službama.

NEZABILJEŽENA DEVASTACIJA ŠUME U NJIVICAMA

STOLJETNE HRASTOVE?
TKO TRUJE



11

AKTUALNO

Nemalo je jedan, očito 
vrlo pažljiv i pedantan 
gost jednog ugostitelj-
skog objekta u Njivicama 
ostao iznenađen kada je 
tijekom kolovoza, poslije 
nekoliko ispijenih pića, 
dobio za svoj stol tri ra-
čuna. Ne, nije bio izne-
nađen visinom računa, 
već je budno oko gosta 
uočilo da je na izdan ra-
čun obračunat porez na 
potrošnju u visini 2 posto 
pa je sredinom rujna Op-
ćini Omišalj uputio krat-
ko pismo kojemu je pri-
ložio sva tri spomenuta 
računa. U pismu dotični 
pita je li moguća privile-
gija pojedinog u odnosu 
na druge pa prvi porez 
na potrošnju plaćaju tek 
2, a svi ostali 3 posto.
Pritom je naglasio da isti dopis namjerava 
poslati i Državnom inspektoratu.
O čemu je zapravo riječ? O tome da je 
Općinsko vijeće Općine Omišalj krajem 
2017. godine donijelo Odluku o izmje-
ni Odluke o porezima Općine Omišalj 
prema kojoj je porez na potrošnju s do-
tadašnjih 2 povećan na 3 posto o čemu 

je, dakako, obaviještena i Porezna uprava, a 
odluka je nedugo po izglasavanju objavlje-
na i u Službenim novinama Primorsko-go-
ranske županije. Dodajmo da se taj porez 
plaća na potrošnju žestokih alkoholnih pića, 
vina, piva i bezalkoholnih pića u ugostitelj-
skim objektima te da je porezni obveznik 
svaka pravna ili fizička osoba koja pruža 

ugostiteljske usluge na 
području općine.
Porez na potrošnju 
obračunava i prihode 
prikuplja porezna upra-
va te isti raspoređuje na 
račun Općine. Kako bilo, 
uvidom u zaprimljene 
račune općinari su lako 
utvrdili da je uistinu riječ 
o pogrešnom, odnosno 
protuzakonitom obra-
čunu poreza što kao 
krajnju posljedicu ima 
oštećenje općinskog 
proračuna s obzirom na 
to da je porez na potroš-
nju sastavni dio prora-
čunskog prihoda. Sto-
ga nije bilo druge nego 
podnijeti prijavu nad-
ležnoj Poreznoj upravi s 
prijedlogom provođenja 
poreznog nadzora nad 

dotičnim ugostiteljskim subjektom. Sa-
stavni dio prijedloga je i zahtjev Općine 
Poreznoj upravi da izda rješenje kojim bi 
prekršitelju bilo naloženo plaćanje neo-
bračunatog poreza na potrošnju za cje-
lokupno razdoblje od dana stupanja na 
snagu Odluke kojom je porez povećan 
(studeni 2017.) do danas. 

ŠTO RADI POREzNA UPRAVA?
SUMNJA SE DA UGOSTITELJSKI SUBJEKT GOTOVO PUNE DVIJE GODINE ZAKIDA PRORAČUN OPĆINE OMIŠALJ

Završnom svečanošću i programom do-
djeljivanja nagrada, 10. je listopada za-
vršena 12. po redu Otočna rožica, mani-
festacija koja za cilj ima poticati održivi 
razvoj otoka i to unapređenjem životnog 
prostora, odnosno uređenjem okućnica, 
balkona, vrtova... 
Vijest o ovogodišnjoj Rožici, međutim, 
utoliko je važnija jer je jednu od ovogo-
dišnjih nagrada, onu u kategoriji „Klasičan 
vrt“, osvojila Omišljanka Mira Labaš Ben-
cek. Čestitamo joj!

nagraDa vrtu mire LaBaš BenceK

uvidom u izdane račune, što ih je općini dostavio građanin, uočen je obračun 
poreza na potrošnju u visini 2 umjesto 3 posto čime je, dokaže li to porezni nadzor, 
općinski proračun oštećen.
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StiPenDiranJe SreDnJošKoLaca  
I STUDENATA
Općina Omišalj i ove godine dodjeljuje sti-
pendije učenicima srednjih škola i studen-
tima preddiplomskih i diplomskih studija 
za školsku, odnosno akademsku godinu 
2019./2020. i to na temelju postignutih 
uspjeha ili za deficitarna zanimanja.
Mjesečni iznos stipendije za učenike srednjih 
škola je 500,00 kuna mjesečno, a stipendije 
za studente preddiplomskih studija koji upi-
suju prvu godinu studija taj je iznosi 700,00 
kuna mjesečno. Za studente preddiplomskih 
i diplomskih studija, pak, koji upisuju višu 
godinu studija i u prethodnoj akademskoj 
godini su ostvarili prosjek ocjena najmanje 
4,00 mjesečni iznos stipendije je 700,00 kuna 
mjesečno, a za one koji su ostvarili prosjek 
ocjena između 3,50 i 3,99 mjesečni iznos 
stipendije je 500,00 kuna. Stipendije će se 
isplaćivati u deset mjesečnih obroka tijekom 
natječajne školske/akademske godine.
Pravo na stipendiju imaju redoviti učeni-
ci srednjih škola koji su državljani Republike 
Hrvatske, imaju prebivalište na području op-
ćine Omišalj najmanje dvije godine, redoviti 
su učenici srednje škole i to: učenici 1. razreda 
srednje škole s postignutim općim uspjehom 
u posljednja dva razreda osnovne škole naj-
manje 4,50 za svaku godinu obrazovanja; uče-
nici 2. razreda srednje škole s postignutim op-
ćim uspjehom u posljednjem razredu osnovne 
škole i prvom razredu srednje škole najmanje 
4,50 za svaku godinu obrazovanja; učenici 3. 
i 4. razreda s postignutim općim uspjehom u 
prethodna dva razreda srednje škole najma-
nje 4,50 za svaku godinu obrazovanja. 
Studenti preddiplomskih i diplomskih stu-
dija koji žele stipendiju također moraju biti 

državljani Republike Hrvatske, imati prebi-
valište na području općine Omišalj najma-
nje dvije godine, biti redoviti ili izvanredni 
studenti prve godine studija s postignutim 
općim uspjehom u posljednja dva razreda 
srednje škole najmanje 4,50 za svaku godinu 
obrazovanja ili, pak, biti redoviti ili izvanred-
ni studenti viših godina studija s prosjekom 
ocjena prethodne akademske godine naj-
manje 3,50. 
Međutim, treba znati da pravo na stipen-
diju nemaju učenici i studenti ako u okviru 
istog stupnja obrazovanja primaju stipendi-
ju, potporu ili sličan oblik pomoći od istog ili 
drugog isplatitelja, isto tako ni studenti razli-
kovne godine studija.

Stipendije za deficitarna 
zanimanja

Što se deficitarnih zanimanja tiče, njih je 
Preporukom za obrazovnu upisnu politiku i 
politiku stipendiranja definirao Hrvatski za-
vod za zapošljavanje na području Primor-
sko-goranske županije, a u srednjoškolskom 
obrazovanju to su: zidar, stolar, tesar, limar, 
fasader, vodoinstalater, soboslikar-ličilac, 
monter suhe gradnje, CNC operater, insta-
later grijanja i klimatizacije, bravar, kuhar, 
konobar, slastičar, mesar, pekar, vozač mo-
tornog vozila, automehaničar, medicinska 
sestra opće njege, strojarski tehničar te  teh-
ničar geodezije i geoinformatike.
U deficitarne studijske programe spada-
ju: Računarstvo, Strojarstvo, Elektrotehni-
ka, Medicina, Farmacija, Rehabilitacija, Lo-
gopedija, Geodezija, Brodogradnja, Fizika i 

matematika, Matematika i informatika, So-
cijalni rad, Socijalna pedagogija, Biologija i 
kemija, Geografija, Glazbena pedagogija te 
Rani i predškolski odgoj i obrazovanje. 
Mjesečni iznos stipendije za učenike sred-
njih škola je 500,00 kuna. Mjesečni iznos 
stipendije za studente preddiplomskih stu-
dija koji upisuju prvu godinu studija iznosi 
700,00 kuna, za one koji upisuju višu godinu 
studija i u prethodnoj akademskoj godini su 
ostvarili prosjek ocjena najmanje 4,00 mje-
sečni iznos stipendije je 700,00 kuna, a za 
one s prosjekom između 3,00 i 3,99 mjeseč-
ni iznos stipendije je 500,00 kuna.    

400,00 kuna za srednjoškolske 
udžbenike, radne bilježnice i 
pribor
Ovoj vijesti pridodajmo i onu da Općina, 
osim roditeljima osnovnoškolaca, „štedi“ 
kućni budžet i roditeljima srednjoškolaca 
pa je ove godine sufinancirala nabavu udž-
benika, radnih bilježnica i školskog pribora 
učenicima srednjih škola koji imaju prijavlje-
no prebivalište na području Omišlja i Njivica. 
Općina je svakom takvom učeniku namijeni-
la 400,00 kuna.

Na svečanoj proslavi Tjedna filantropije, 
što je 28. rujna održana u Zadru, volonter-
ska akcija Školskih anđela, učenika Osnov-
ne škole Omišalj i Područne škole Dobrinj, 
nagrađena je priznanjem i novčanom na-
gradom Otisak srca za volonterske inici-
jative koju dodjeljuje Nacionalna zaklada 
za razvoj civilnoga društva u suradnji s Eu-
ropskom zakladom za filantropiju i druš-
tveni razvoj.
Školski anđeli, učenici koji tijekom cijele 
školske godine volonterski pomažu osta-
lim učenicima u radu, učenju i socijalizaci-
ji, izradili su taktilne slikovnice za prijatelje 
iz Posebnog razrednog odjela u Dobri-
nju koji odnedavna pohađaju učenici s 

šKoLSKi anđeLi DoBiLi nagraDu otiSaK Srca zA VOLONTERSTVO
raznim poteškoćama u razvoju. Više dese-
taka učenika iz matične i područne škole 
mjesecima su neumorno rezali, krojili, šili, 
oslikavali i lijepili, a sve kako bi od 
srca svojim vršnjacima s teškoćama 
u razvoju darovali atraktivne taktil-
ne knjižice, koje su polaznicima tog 
programa od tada od velike pomoći 
u usvajanju obrazovnih programa. 
Velik trud i „utučenih“ stotinjak rad-
nih sati urodili su plodom, a više od 
same nagrade učenike je razveselilo 
zajedništvo, kolegijalnost, prijatelj-
stvo i povezanost koja se stvorila 
među njima. Stoga njihova briga za 
ranjive članove zajednice ovdje ne 

staje. Naprotiv, uskoro kreću s izradom 
novih taktilnih knjiga za slijepe i slabovid-
ne učenike.
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“Mišolovka” je priča o obično-neobičnim 
mačkama koje umjesto miševa love ideje 
(žarulje) pa u svom lovu slučajno dolaze 
do laboratorija Nikole Tesle gdje otkriva-
ju zagonetku što im je Tesla zadaje i na 
kraju pronalaze glavnu lampicu - lampicu 
mudrosti. Najkraći je to sažetak mjuzikla 
autorice Martine Šever, ali je za ovu pri-
ču važnije da je spomenuti mjuzikl ustva-
ri predložak za multimedijalne radionice 
“Kako je nastala ‘Mišolovka’” što su tije-
kom kolovoza održavane na omišaljskom 
Dubcu.
Radionice su djeci, a pohađalo ih je njih 
dvadesetak, poslužile da putem raznih 
medija prenesu svoje doživljaje poslije 
pregledanog i preslušanog mjuzikla, ra-
zviju vlastite ideje, isprobaju razne likovne 
tehnike, eksperimentiraju zvukom i boja-
ma, modeliraju, plešu, sviraju, stvaraju vi-
deo zapise..., odnosno, riječju, da se uče 
kreativnosti.

igrom Do “LamPice muDroSti”
A kako je sve to izgledalo u praksi možda 
najbolje dočaravaju riječi majke dvoje po-
laznika radionice: ”Djeca su jako zadovoljna 
i vrlo rado idu na multimedijalne radioni-
ce. Najviše im se sviđa to što su ponuđene 

razne aktivnosti, od crtanja, modeliranja, 
sviranja klavira, snimanja do plesa i kemij-
skih pokusa pa svatko može naći nešto za 
sebe. Odlično je da su u Omišlju djeci do-
stupni ovakvi sadržaji.

S početkom nove školske godi-
ne u školske je klupe u Osnovnoj 
školi Omišalj sjelo ukupno 329 
učenika, odnosno 203 učenika 
u Matičnoj školi Omišalj i 126 u 
njezinoj Područnoj školi Dobrinj. 
Sedam je to učenika više nego-
li prošle školske godine. S dru-
ge, pak, strane, u prvi je razred u 
Omišlju krenulo 30 đaka, 5 manje 
negoli u rujnu 2018., ali također 
u dva razredna odjeljenja, dok je 
u dobrinjski jedan razredni odjel 
upisano 17 prvašića, jedan više 
nego prošle školske godine. 
Zadovoljan pozitivnim pomakom 
i znatnim povećanjem broja uče-
nika od osamostaljenja Škole, rav-
natelj Žarko Žarković istaknuo je 
da je 2015. godine, kada je osno-
vana OŠ Omišalj, školu pohađalo 
ukupno 267 učenika, 172 u Ma-
tičnoj i 95 u Područnoj školi. Spo-
mena vrijedan je i porast broja pr-
vašića, kojih je tada bilo svega 23 
iz Omišlja i Njivica te 14 iz Dobrinja, po je-
dan razredni odjel u svakoj školi. Ukupno 
gledajući broj učenika, OŠ Omišalj je od 
tada do danas bogatija za 62 učenika više.
U omišaljskom i njivičkom vrtiću, pak, si-
tuacija je sljedeća. Za upis u omišaljski je 

pristiglo 29 prijava, jedna više nego lani, a u 
njivički njih 23, što je čak osam prijava više 
u odnosu na prošlu godinu. S druge stra-
ne, na jesen je u Omišalj krenulo 23 djece, 
a u Njivice 13. Dvoje, odnosno četvero dje-
ce nije ispunilo formalne uvjete za upis u 
dva vrtića, a njih ukupno deset ostalo je na 

listi čekanja. Od toga četvero u omišalj-
skom vrtiću, ali uz napomenu da i nisu iz 
Omišlja.
Ukupno, danas vrtić u Omišlju pohađa 86 
djece, u broj isto kao lani, a u njivičkom ih 
je 33, odnosno dvoje manje nego prošle 
godine.

raSte BroJ uČeniKa
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Prvom polovinom rujna u 
Omišlju je održan SPL Island 
sound&style show pa je to 
bila prilika da se u uvali Pesja 
na okupu vidi veliki broj atrak-
tivnih vizualno prerađenih 
vozila iz Hrvatske, iz susjednih 
zemalja te iz Njemačke. Vla-
snici glasnih vozila s ugrađe-
nim snažnim audio sistemima 
svoje su snage odmjerili u SPL 
MESS-u, natjecanju u glasno-
ći audio sustava u vozilu, a 

BuČni LJuBimci na Četiri KotaČa
u raznim kategorijama SPL 
MESS natjecanja sudjelovalo 
je 37 natjecatelja što je ovaj 
događaj učinilo najbrojnijim 
natjecanjem u Hrvatskoj. Ove 
je godine sve “pojačao” i ka-
mion iz Italije s ugrađena 92 
zvučnika i pojačalima gotovo 
nevjerojatne ukupne snage 
više od 220 000 W.
Organizator, Auto-audio klub 
“Omišalj” još je jednom na-
pravio odličan posao.

Jedanaesti rođendan dostojno je, kako i tre-
ba, sredinom rujna proslavila jedna od na-
jaktivnijih udruga s područja općine Omišalj, 
„Klub 60+“. Godinama, dakako, najstariji, ali 
poletom i entuzijazmom nenadmašni, omi-
šaljski penzići, njih osamdesetak, već jedana-
est godina svojim akcijama i humanitarnim 
radom neumorno doprinose onome naj-
vrednijem u jednome društvu- čovječnosti! 
- Ma, znate, uopće nije uvjet da si stariji od 
60 godina. Mi primamo sve ljude dobre 
volje koji imaju želju priključiti nam se, biti 
vrijedni, kreativni, nesebični u ispunjavanju 
našega temeljnog cilja, podizanju kvalitete 

života osoba treće životne dobi. Starost nije 
nimalo jednostavna i laka, posebno kada 
žena ili muškarac u jednom trenutku ostanu 
sami, i treba im pružiti mogućnost, pomoći 
im da što ljepše provode te svoje staračke 
dane, ispričala nam je predsjednica udruge 
Marijana Jakominić, još dočekujući uzvanike 
na rođendanskom slavlju „U Barbi Gerga“, a 
potom izreferirala stalne aktivnosti Kluba.
- Svakog ponedjeljka i četvrtka organizira-
mo vježbe za osteoporozu. Utorkom i srije-
dom smo na našim kreativnim radionicama, 
a redovite su i naše tombole. Da, naš je cijeli 
tjedan ispunjen redovitim aktivnostima, a 

riječ je, dakle, o onome što je stalno, ali smo 
prisutni i na raznim događajima, poseb-
no onim općinskim. Nema gdje nas nema. 
Pada mi na pamet, recimo, ona tužna epizo-
da s poplavljenom Slavonijom. Naše žene su 
neumorno, do iza ponoći skupljale humani-
tarnu pomoć za te unesrećene ljude.

iznimna kvaliteta života u 
omišlju

Reći će predsjednica, odgovarajući na naše 
pitanje, i da umirovljenici s područja općine 
Omišalj žive vrlo kvalitetno te da se malo 
koja lokalna samouprava u županiji može 
pohvaliti takvom kvalitetom života najstarije 
populacije. Doprinosi tome, dakako, i dobra 
suradnja s Općinom.
- Iskreno, surađujemo bolje nego ikada, izu-
zetno dobro. Općinske službe i načelnica 
su nam velika podrška, a to nam umnogo-
me olakšava posao i djelovanje. Kad zna-
te da vaš rad netko prepoznaje i vrednuje, 
da čvrsto stoji iza vas, to predstavlja pravu 
zadovoljštinu.
Danas, kada se osvrne iza sebe i rezimira sve 
učinjeno, zaključit će da je ponosna radom 
udruge i aktivnošću članova, ponajprije člani-
ca, brojnim prikupljenim donacijama za po-
trebite ili za zdravstvene i socijalne ustanove, 
nagradom krovnoga nacionalnog „Crvenog 
križa“, a iznimno veliku čast predstavlja i dr-
žavno priznanje za volonterski tim godine što 
je pripao upravo timu „Kluba 60+“.
- Ili, ako to moram reći najsažetije, sretnom 
me čini naša izražena društvena odgovor-
nost. Znate, sličan klub postoji i u Opatiji, 
ali oni imaju zaposlenu osobu koja brine o 
mnogočemu, a mi smo ovdje apsolutno svi 
volonteri, zaključila je predsjednica „Kluba 
60+“ Marijana Jakominić i prepustila se fe-
štarskoj atmosferi začinjenoj tamburašima.

„KLUB 60+“ PROSLAVIO JEDANAESTI ROĐENDAN

NEUMORAN RAD U 
SLužBi ČovJeČnoSti
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U završnoj je fazi izgradnja Društvenog doma Omišalj! Precizni-
je, upravo se dovršava opremanje DVD-a i ugostiteljskog dijela 
Doma, na samom ulazu u zdanje, a do sada su u cijelosti, uklju-
čujući namještaj, uredsku opremu..., opremljeni svi prostori udru-
ga. Isto tako, sadnjom stabala u potpunosti je dovršena prva faza 
hortikulturnog uređenja okoliša, a u tijeku je i ona druga, sadnja 
ukrasnog bilja. Izgrađeno je i parkiralište s 30-ak parkirnih mjesta.
Valja, međutim, znati da je tijekom građenja došlo do potrebe za 
izmjenom i dopunom glavnog projekta što, pak, znači da se po-
kazalo nužnim izvesti dio radova što u startu nisu bili predviđe-
ni troškovnikom, ali, s druge strane, dio ugovorenih radova nije 

DRUŠTVENI DOM OMIŠALJ PRED OTVORENJEM
izveden. Upravo zbog nemalih izmjena u fazi izvođenja radova, a 
koje su utjecale na ispunjavanje temeljnog zahtjeva za građevinu, 
Općina je kao investitor radova bila dužna ishoditi izmjenu gra-
đevinske dozvole na koju se još čeka, poslije čega slijedi i tehnički 
pregled cjelokupnog Društvenog doma.
Spomenimo i da je u probni rad pušten ventilacijski sustav u dvo-
rani te da je već u funkciji i video nadzor Doma sastavljen od de-
vet kamera.
Nova multifunkcionalna dvorana ima kapacitet 300 sjedećih mje-
sta što će se prema potrebi moći ukloniti te je u njoj ugrađena 
montažna bina površine oko 50 četvornih metara.

Radovi na proširenju omišaljskoga groblja „Sveti Duh“ gotovi su! 
Ugradnjom stupova javne rasvjete završeni su svi elektroinsta-
lacijski radovi, a, osim toga, u završnoj su fazi radova ugrađene 
i četiri špine za vodu, montirani su protupožarni hidranti, tako-
đer četiri komada, izvedeno je tlačno ispitivanje vodonepropu-
snosti instalacija, kao i pranje, dezinfekcija i ispiranje vodovodnih 
instalacija.

završeni raDovi na ProširenJu groBLJa
Uz to su obavljeni i hortikulturni radovi, odnosno posađena stabla, 
a na prilaznom putu i parkiralištu postavljen je asfalt.
Ovim je, poslije dugih godina čekanja, borbe s državnom admi-
nistracijom i svom silom birokratskih problema, Omišalj napokon 
dobio novi dio suvremeno izgrađenog i opremljenoga groblja s 
ukupno 582 ukopna mjesta. Očekuje se tehnički pregled i upo-
rabna dozvola.

INVESTICIJE
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U tijeku je provedba postupka javne nabave za iznimno vrijedan 
kapitalni projekt uređenja njivičke Place. Do kraja godine bit će 
odabran izvođač radova, dakako onaj s najprihvatljivijom ponu-
dom, a zatim slijedi početak radova.
Arhitektonskim rješenjem javne površine Place i prilaznih uli-
ca predviđaju se rekonstruirati unutar postojećih gabarita kao 

PLaca nJivice
pješačka površina, a unutar nje će postojeće boćalište, kako pred-
viđa projekt, biti uređeno kao tradicijsko narodno boćalište s jed-
nom stazom. Dakako, bit će srušena stara nadstrešnica, uklonjen 
kiosk i ostale prateće neadekvatne građevine, a na njihovom će 
mjestu ili u neposrednoj blizini niknuti novi sadržaji, odnosno zda-
nje s prizemljem i potkrovljem. U prizemlju je predviđen smještaj 
informativnog ureda te uređenje sanitarnog čvora (s pristupom i 
invalidima) i spremišta, a u potkrovlju će biti osiguran prostor za 
udruge: višenamjenska dvorana s čajnom kuhinjom, sanitarije i pri-
lazna galerija. U takozvanom paviljonu B iste zgrade bit će smje-
šten prodajni prostor.
Dio trga pred spomenutom građevinom bit će natkriven novom 
nadstrešnicom, a čitav trg zamišljen je kao prostor s boćalištem i 
gledalištem, ali i kao prostor namijenjen predstavama, kino projek-
cijama, mjesnim feštama, sajmovima... pa će njegov dio, naslonjen 
na zgradu, biti povišen i u funkciji pozornice.
S obzirom na skore radove na uređenju Place pokazala se potreba 
izmještanja postojeće trgovine mješovitom robom (Trgovine Krk), 
a najpodobnijim prostorom, i zbog lakše dostave i osiguranog 
parkirališta,  za gradnju novoga dućana pokazao se Peharček pa 
će tako taj dio Njivica dobiti novi prodajni prostor.

Projekt „Rekonstrukcija luke otvorene za javni promet, obalnog 
puta, kupališta i parka u Njivicama“ između ostaloga obuhvaća 
i uređenje parka kod njivičke „Plave terase“, a glavni projekt za 
tu investiciju gotov je, predan Upravnom odjelu za prostorno 
uređenje, graditeljstvo i zaštitu okoliša u gradu Krku koje izdaje 
građevinsku dozvolu.
Zahvat će biti izveden na ukupnoj površini 3.892 četvorna me-
tra, a predviđa gradnju dječjeg igrališta, uređenje postojećeg 
platoa na kojemu se nalaze jednostavni ugostiteljski objekti 
i kiosci, a vrijedna je vijest da će projektom biti sačuvana sva 
postojeća zelena površina, odnosno stabla između kojih će biti 
uređene pješačke staze.

uređenJe ParKa KoD „PLave teraSe“  
(riBarSKa oBaLa - Faza „D“)

Radovi na izgradnji sustava oborinske odvodnje u dijelu na-
selja Rosulje u Njivicama počeli su krajem rujna. Projektom je 
predviđena izgradnja sustava odvodnje što ga čine glavni ko-
lektori s revizijskim i kaskadnim okvirima te slivnici s taložnici-
ma. Sustav se sastoji od pet kanala, a na nj će biti priključen i 
dio Ulice kralja Tomislava.
Na prometnici će biti učinjene korekcije nivelete kako bi bio 
postignut adekvatan nagib, a na nekim njezinim dijelovima bit 
će ugrađeni novi rubnjaci. 
Ukupno će biti položeno preko 800 metara kanalizacijskih ci-
jevi, a čitav projekt vrijedan je 1,8 milijuna kuna. U njegovom 
financiranju Ministarstvo za regionalni razvoj sudjeluje s 440 
tisuća kuna.

SuStav oBorinSKe oDvoDnJe roSuLJe
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Do početka radova na uređenju ceste Križ-Riva dijeli nas, po-
novno, reakcija nadležnih državnih tijela. I ovaj put po pitanju 
uređenja imovinsko-pravnih odnosa. Idejni i glavni projekt su 
gotovi, lokacijska dozvola je ishodovana, napravljen je parcela-
cijski elaborat, a izdavanje građevinske dozvole, što i jest pre-
duvjet za početak izvođenja radova, trenutačno koče neriješeni 
imovinsko-pravni odnosi.
Kako bilo, uređenje spomenute ceste predviđa postavljanje no-
vog asfaltnog sloja i nogostupa, ugradnja javne rasvjete, rje-
šavanje oborinske odvodnje te ugradnju optičkih kablova, ali, 
nezanemarivo, i proširenje same prometnice.

ceSta Križ-riva

ceSta oD raSKrižJa 
zA KAMP OMIŠALJ DO 
naSeLJa veLi KiJec
U planu je i rekonstrukcija nerazvrstane ceste što se proteže od 
raskrižja na državnoj cesti (D 102) za Kamp Omišalj, s jedne, od-
nosno za Zračnu luku Rijeka s istočne strane prema naselju Veli 
kijec. Rekonstrukcija će obuhvatiti obnovu kolničke konstrukcije s 
proširenjem kolnika za 50 centimetara pa će, stoga, nakon obav-
ljenih radova kolnik biti širok 5,50 metara sa širinom jedne vozne 
trake 2,75 metara. Sa sjeverne će strane prometnice biti izgrađen 
i nogostup širine 1,55 metara te ugrađena javna rasvjeta, a duž 
prometnice biti riješena i oborinska odvodnja.
Duljina zahvata je oko 1350 metara, a radovi kreću po dobivanju 
građevinske dozvole ishodovanje koje se čeka.

PARKIRALIŠTE POD ORIŠINA

U tijeku je izrada projektne dokumentacije za izgradnju nove par-
kirališne površine u ulici Pod orišina. Projekt predviđa gradnju eta-
že iznad trećeg platoa parkirališta, koja bi se spojila s postojećim 
drugim (središnjim) platoom. Već se godinama priča o potrebi 
osiguranja većeg broja parkirnih mjesta, posebno u turističkoj se-
zoni kada ona nasušno nedostaju, a gradnjom nove etaže parki-
ralište Pod orišina imat će znatno veći broj parkirnih mjesta nego 
ih ima danas.
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U ČAST ZAŠTITNICE NJIVICA

Spomendan Marijina rođenja, Mala Gospoja, blagdan koji svoje po-
četke vuče još iz 5. stoljeća iz Jeruzalema, već se stoljećima posebno 
slavi i časti u Njivicama i njivičkoj župnoj crkvi. Desetljećima već ho-
dočasnici iz susjednih župa, posebice iz obližnjeg Sužana, pohode 
Njivice i okupljaju se na ranoj jutarnjoj misi 8. rujna u 8 sati. Ništa 
drugačije nije bilo ni ove godine. Njivičari i svi vjernici koji su vezani 
za Njivice i ove su se godine okupili oko euharistijskoga stola na 
središnjem misnom slavlju u 10.30 u crkvi Rođenja Blažene Djevi-
ce Marije, a u poslijepodnevnim je satima mjestom prošla procesija 
vjernika koji su molitvom zatražili blagoslov svoje nebeske zaštitnice 
te je služena još jedna sveta misa.
Vrijeme ove godine nije bilo naklonjeno organizatorima pučke za-
bave, Općini Omišalj i Mjesnom odboru Njivice, pa je tako zbog 
obilne kiše otkazana večernja fešta na Placi.

Sportska mala gospoja
I sportaši su također obogatili kalendar događanja u povodu Male 
Gospoje. U nedjelju, 1. rujna, održan je već tradicionalni teniski turnir 

MALA GOSPOJA

miSom, ProceSiJom, SPortSKim      i KuLturnim DogađaJima
PROSLAVLJENA JOŠ JEDNA

veteranskih parova. Kako smo doznali od organizatora, turnir se odr-
žava u suradnji s Hrvatskom unijom tenisača te spada u seriju turnira 
koji se održavaju tijekom čitave godine diljem Hrvatske i boduje se 
za veteransko prvenstvo Hrvatske. Na turniru je sudjelovalo osam 
parova u kategoriji ‘dame’, i osam parova u kategoriji ‘gospoda’. 
Kvalifikacijski susreti igrani su u dvije grupe po sistemu „svatko sa 
svakim“. Na kraju, pobjednici skupina igrali su za prvo mjesto, dok su 
drugoplasirani iz skupina igrali za treće mjesto. Turnir je počeo izvla-
čenjem grupa u 9.30 sati, a završio je u 20.00 sati proglašenjem po-
bjednika i podjelom zasluženih nagrada. U kategoriji dama Dorela 
Marcan i Barbara Klarić u finalu su pobijedile Nenu Makale i Branku 
Čule, dok su u kategoriji gospoda u finalu čast „domaćih“ tenisača 
branili najstariji natjecateljski par na turniru  Predrag Marohnić i Vje-
koslav Jakominić, no izgubili su od Zorana Antića i Radimira Kosa te 
tako osvojili drugo mjesto. Nagrade najboljim parovima u ime orga-
nizatora turnira, Teniskog kluba „Njivice“ i Općine Omišalj, uručili su 
Mišo Rinčić, predsjednik Kluba, i Josip Đurđević, predsjednik općin-
skog Odbora za kulturu, sport i društvene djelatnosti.
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miSom, ProceSiJom, SPortSKim      i KuLturnim DogađaJima

Kiša je pomrsila račune i šahistima, no ne u potpunosti. Iako je Otvo-
reno prvenstvo Hrvatske u uličnom šahu, zakazano za 6. rujna, tre-
balo biti održano na Lukobranu, organizatori su se ipak premjestili 
u prostorije Društvenog centra „Kijac“, odnosno ispred Centra, gdje 
su zaigrali uličnu partiju šaha. Rezultati su sljedeći: najbolji je bio Teo 
Tomulić iz Rijeke, zatim Tilen Lučovnik iz Ljubljane, a na trećem je 
mjestu završio domaći šahist Dorijan Zec iz Omišlja. Prvenstvo je 
odigrano zahvaljujući organizaciji Šahovskog kluba „Kijac“ Njivice, 
a sve uz stručno vodstvo Šahovske škole „Goranka“ iz Ravne Gore i 
prof. Jurkovića.

moje njivice
Loše vrijeme srećom nije onemogućilo jedan divan kulturni događaj. 
Hotel “Jadran” bio je domaćin, odnosno ovom zgodom izložbeni 
prostor u kojemu je otvorena izložba fotografija autora Josip Ku-
kolja, zaljubljenika u Njivice i sve njivičko. U okviru programa Male 
Gospoje, dakle, Kukolj je postavio izložbu “Moje Njivice”, a otvore-
nju je nazočio pozamašan broj Njivičarki i Njivičara i bilo je više no 

MALA GOSPOJA
uočljiva silna količina emocija tijekom prigodnih govora i razgleda-
vanja fotografija kojima Kukolj već 50-ak godina aktivno bilježi život 
mjesta.
Osim autora, okupljenima su se obratili i Zlatko Pavić, predsjednik 
Mjesnog odbora Njivice te zamjenik općinske načelnice Ranko Špigl. 

Krk folk fest
U danima slavljenja njivičke zaštitnice najprije Omišalj, a potom i 
Njivice posjetila je putujuća folklorna karavana “Krk folk festa”, re-
vijalnog festivala što za glavni cilj ima predstaviti kulturu i tradiciju 
brojnih zemalja i regija sudionica. I odmah treba istaknuti da su or-
ganizatori, tvrtka “Bani Tours” iz Koprivnice, uz potporu TZ Općine 
Omišalj i same Općine, pogodili “u sridu”- vrlo brojna publika neskri-
veno je uživala u doživljenom.
I u Omišlju i u Njivicama festival su otvorile domaće snage, KUD Ive 
Jurjević i FD Njivice, a potom su se na pozornici izmjenjivali folkloraši 
koji su predstavili plesove i običaje Hrvatske (Sveti Ivan Žabno i Za-
greb), Poljske, Estonije, Latvije, Bjelorusije...



2020

TURIZAM

Listopad je mjesec kada se polako sumiraju 
konačni i dojmovi i rezultati aktualne turi-
stičke sezone. Zbrajaju se statistike i brojke, 
ali i sve ono što je učinjeno o organizaciji 
svih mogućih turističkih sadržaja.
Navedimo najprije da je u svojim projekci-
jama Turistička zajednica Općine Omišalj 
za 2019. godinu predvidjela ostvarenje od 
850.000 noćenja. S obzirom na dosadašnja 
iskustva i rezultate, ali i zbog činjenice da 
su u punim kapacitetima cijelu sezonu bili, 
a i još su, dostupni “Marbera Flora Green 
Villa”, naselje s 80 novoizgrađenih i suvre-
meno opremljenih kuća za odmor, 15 novih 
mobilnih kućica i sedam mobilnih kućica s 

NJIVICE I OMIšALJ I OVE GODINE U TURISTIčKOM PLUSU

bazenima u Njivicama te Kamp Omišalj.
Da su oni koji skrbe o omišaljskom turizmu 
prilično dobro planirali, dokazuju rezultati 
ostvareni do kraja rujna. U prvih devet mje-
seci 2019. evidentirano je 808.173 noćenja, 
što je povećanje za 5 posto u odnosu na 
prošlogodišnji rezultat u istom razdoblju 
kada je ostvareno 772.216 noćenja. Prema 
sustavu eVisitor, brojka od 800.000 noćenja 
premašena je 27. rujna 2019. što je za točno 
30 dana ranije nego u 2018. godini. Teme-
ljem tih pokazatelja, do kraja godine oče-
kuje se daljnje povećanje noćenja u visini 3 
posto, a važno je napomenuti i da je u raz-
doblju siječanj-rujan 2019. godine ukupno 

općina omišalj prema 
ostvarenom broju dolazaka i 
noćenja turista za razdoblje 
siječanj - rujan 2019. zauzela je 
visoko treće mjesto na cijelom 
otoku Krku, iza Krka i Baške, 
a u ukupnom turističkom 
prometu cijeloga otoka 
sudjeluje s visokih 17%.

Na nedavno održanim tradicionalnim Dani-
ma hrvatskog turizma svoje zasluženo mje-
sto našao je i Omišalj. Među laureatima u 
brojnim turističkim kategorijama, među naj-
boljima od najboljih već u svojoj prvoj pra-
voj sezoni smjestio se Kamp Omišalj. 
Ne tako davno ruglo općine i cijeloga otoka 
(da se ne prisjećamo protuzakonitog posje-
da, prisilne deložacije i svega ostaloga što je 

NA SAMOM VRHU HRVATSKOG KAMPING TURIZMA

STRELOVIT UzLET
KAMPA OMIŠALJ

prethodilo stavljanju prostora u svoju punu 
i legalnu funkciju), danas sjaji punim sjajem 
i predstavlja biser omišaljskog i krčkog, ali 
i hrvatskog turizma. Kamp Omišalj, naime, 
osvojio je treće mjesto u kategoriji velikih 
hrvatskih kampova.
- Smatramo to velikim priznanjem u jako 
kratkom vremenu, što je zaista ogroman 
uspjeh. Ovo je ustvari naša prva cijela sezona 

i golemo je zadovoljstvo znati da je struka 
prepoznala naš rad, trud, naš profesionali-
zam. Svi mi u kampu, cijeli tim, kako se kaže, 
puše u isti rog, dajemo sto posto sebe kako 
bismo odradili dobar posao. Takav pristup 
poslu, uz dobro osmišljen razvojni plan, i ne 
može uroditi drugačijim plodom. Kada se 
sav daš  gostu, uspjeh neće izostati, ispričao 

ostvareno 149.310 dolazaka, što je, pak, 9 
posto više u odnosu na lani. 
Najveći broj dolazaka na području općine 
Omišalj ostvaren je u kampovima, 59.411, 
potom slijede hoteli s 56.077 te, na kraju, 
privatni smještaj s 33.647 dolaska. Analo-
gno tome, najveći broj noćenja također je 
ostvaren u kampovima, 320.256, u hotelima 
262.359, a u privatnom smještaju 224.777 
noćenja.
Prema podacima Turističke zajednice otoka 
Krka, Omišalj je po ostvarenom broju dola-
zaka i noćenja turista za razdoblje siječanj - 
rujan 2019. zauzeo visoko treće mjesto, od-
mah iza još uvijek nedodirljivih Krka i Baške, 
a u ukupnom turističkom prometu cijeloga 
otoka sudjeluje s visokih 17%.

u Prvih Devet mJeSeci 
DEVET POSTO VIŠE TURISTA

na nedavno održanim Danima hrvatskog turizma Kamp omišalj osvojio je nagradu za treći najbolji veliki kamp u hrvatskoj. no, ne misle na tome stati.
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nam je Luka Majcen, prvi čovjek omišaljskog 
kampa pa dodao da je nagrada kampu pri-
znanje cijelome Omišlju koji se na takav na-
čin, kao turističko odredište, pozicionira na 
turističkoj karti Hrvatske i Mediterana.
- S Općinom i inače odlično surađujemo i 
nastojat ćemo koliko god možemo taj pre-
divan povijesni gradić, nerijetko nepraved-
no zapostavljan u turističkom smislu, učiniti 
prepoznatljivim i poželjnim za goste. A pri-
pomoći će tome i činjenica da nas najvišim 
ocjenama, što je kod tradicionalno pedan-
tnih Nijemaca vrlo teško postići, ocjenjuje i 
vrlo utjecajni njemački ADAC.

velika ulaganja za velike 
rezultate

Dosegnuti najviše ciljeve, dakako, ni najma-
nje nije lako. Golema ulaganja, isticanje go-
sta i svih njegovih potreba u prvi plan - a ne 
tek bjesomučno “trčanje” za brzim, ali i krat-
koročnim profitom, osluškivanje i prepo-
znavanje novih tržišnih trendova u kamping 
turizmu, osmišljavanje i realiziranje najrazli-
čitijih sadržaja i turističkih proizvoda..., sve su 
to preduvjeti da bi bio na vrhu.
- Ulažemo stalno i ulažemo mnogo. Nećemo 
se prisjećati prijašnje godine, nego spome-
nuti samo ono što smo učinili pripremajući 

se za aktualnu sezonu što kod nas traje sve 
do 15. studenog. Dakle, uoči sezone smo na-
pravili novih 20 parcela. I to kakvih! Svaka je 
površine čak 250 četvornih metara, a to znači 
samo jedno - čisti luksuz. Znači, odlučili smo 
gostu priuštiti luksuz u svakom segmentu jer 
današnji gost upravo to i traži, komoditet, 
mir i luksuz, a s tako prostranim i najsuvre-
menije opremljenim parcelama ne može biti 
nezadovoljan. Potom, samo u hortikulturno 
uređenje ove godine uloženo je dodatnih 
milijun i pol kuna, a tome pribrojimo i lanj-
skih tri i pol milijuna kuna u istu svrhu.
Zatim, tijekom ove godine uložili smo i u po-
morsko dobro: uredili smo plaže, uz more po-
sadili tamarise, postavili 100 besplatnih ležalj-
ki, nove tuševe, novu rasvjetu, u more stavili 
22 bove za privez brodova. Zbog svega toga 
na našoj se plaži vijori Plava zastava, ponosno 
je istaknuo Majcen i dodao da sve vrijeme 
rade i na otklanjanju uočenih nedostataka u 
što također ulažu nemala sredstva, a ulože-
no je i u kadar. Zaposlen je veći broj radnika 
raznih profila, a sve, rekao je, kako bi gostima 
pružili što kvalitetniju uslugu. No, to nije sve!
- Otvorili smo ronilački i centar za vodene 
sportove s individualnim pristupom sva-
kom našem posjetitelju, povećali broj ani-
matora i aktivnosti za sve uzraste. Ponudili 
smo im kino projekcije, koncerte i različite 
druge glazbene doživljaje, fešte, nagradne 
igre..., sedam dana tjedno kamp živi punim 
životom, a svojevrsno finale toga našega 
društvenog i zabavnog života predstavljao 
je Dan kampa i rođendan naše maskote. Ci-
jela je plaža bila pretrpana “napuhancima” 
za djecu, puštali smo u zrak lampione, svoj 
su dio programa imale i omišaljske karne-
valske grupe, svirali su nam Limena glazba 
Otočac, sopci, Trio bajs, Swingers band, ku-
hali smo buzaru, pekli na ražnju, napravili 

tortu i podijelili je gostima, priredili spekta-
kularan vatromet... Sve to organizirati bilo 
je i zahtjevno i skupo, ali smo veliku pomoć 
imali u DVD-u Njivice, poduzeću Ponikve, u 
Općini Omišalj...

cilj je cjelogodišnji rad
 Na pitanje na koju skupinu ili strukturu go-
stiju ciljaju, Majcan je nedvosmislen.
 - Nemamo ciljanu skupinu, nemamo speci-
jalno tržište, posebno ne preferiramo odre-
đeni spol, a ni dob nam nije bitna. Naša ci-
ljana skupina su svi! I svima želimo ponuditi 
luksuzno, intimno, individualno i nezaborav-
no kampiranje. Mi smatramo da je to ključ- 
važno je da se gost osjeća zadovoljno, da 
mu pružamo maksimum, a da pritom nismo 
nametljivi, da kod nas ima individualno-pro-
fesionalni pristup, luksuzne i uredne sani-
tarne čvorove, odličan restoran, prostranu 
i uređenu plažu oslobođenu vikend kupača 
koji na Krk stižu autobusima s kopna, najvišu 
razinu urednosti čistoće. 
Sve je to, dodajmo, urodilo s oko 106.900 
dosadašnjih noćenja, a kamp je još otvoren. 
Tek uzgred, lani ih je bilo niti 50.000, ali uz 
napomenu da je sezona otvorena kudikamo 
kasnije, a zatvorena ranije. Krajnji cilj je, rekao 
nam je direktor kampa, raditi cijele godine.
- Uz sve nabrojano, jasno da bez velikih ula-
ganja u marketing i promociju ne bismo do-
stigli tolike brojke što će, siguran sam, samo 
rasti jer ćemo u marketing ulagati i više. 
Zadovoljni smo postignutim, ali znamo da 
možemo još. Dakako, ne sami jer uspješan 
turizam podrazumijeva maksimalan anga-
žman svih u tom začaranom krugu, od nas 
samih preko lokalne samouprave i turistič-
kih djelatnika i ugostitelja do čitave lokalne 
zajednice, zaključio je Luka Majcen, prvi čo-
vjek Kampa Omišalj.
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NEMA MIRA NI NAKON LJETA

PreBogato LJeto zamiJeniLa 
ISTA TAKVA JESEN

Glavna turistička sezona već je poodmakla, 
a s njom i sve one silne gužve, šušur, graja, 
buka..., sve što ljeto i sezona donose u turi-
stičkim odredištima. Međutim, kako i nalažu 
želje i stremljenja za njezinim produljenjem, 
rastanak s ljetom i dolazak jeseni u Omišlju 
i Njivicama nipošto ne znače i rastanak s 
kulturom i zabavom, uopće društvenim ži-
votom i turizmom. Štoviše! S obzirom na to 
da je prošli broj “Glasnika” objavljen krajem 
kolovoza, dakle u danima dok je špica se-
zone još uvijek bila gotovo u svom zenitu, 
prisjećamo se događaja što su obilježili kraj 

ljeta, ali i informiramo o onim najvažnijim s 
kojima smo zakoračili u jesen.

Solo Positivo
Solo Positivo Film Festival je vodeći glazbe-
no-dokumentarni festival jugoistočne Euro-
pe, a već se udomaćio i u Omišlju u kojemu 
je, od 19. do 23. kolovoza, priređen takozva-
ni “Tjedan pobjednika”, odnosno projekcija 
najboljih ovogodišnjih filmskih ostvarenja 
Festivala.  
Publika je imala priliku pogledati kultni exju-
goslavenski film ‘’Kako je propao rokenrol’’, 
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zatim dokumentarni film ‘’George Harrison: 
Living in the material world’’ u režiji velikog 
Martina Scorsesea, 21. kolovoza prikazan 
je dokumentarni film ‘’Searching for sugar 
man’’, nastavilo se dokumentarcem o slavnim 
irskim rockerima, ‘’U2: From the sky down’’, a 
posljednjeg dana prikazan je kratkometražni 
glazbeni dokumentarni film ‘’Music by Pru-
dence’’. Sve je na kraju začinjeno koncertom 
“Filmmusicorkestra”, zagrebačke grupe glaz-
benika koji izvode filmsku glazbu.

14. Big om
Kraj kolovoza standardno je rezerviran za 
BIG OM, a ove godine taj međunarodni kup 
u lovu na veliku ribu održan je četrnaesti put. 
Natjecanje je održano u Omišlju i trajalo je tri 
dana, a poznato je kao jadransko natjecanje 
ribolovaca na tune i ostale “velike zvjerke” 
kojemu je, dakako, u fokusu sportski, natje-
cateljski duh, ali ga s nestrpljenjem očekuju i 
brojni znatiželjnici na kopnu. Što zbog išče-
kivanja atraktivnih prizora ulovljenih golemih 
riba, ali možda i više zbog pregršta zabave, 
garnirane gastro ponudom, što je BIG OM 
nudi svaku večer svoga trajanja. 
Na natjecanju je sudjelovalo 30-ak ekipa, 
a prvo mjesto pripalo je slovenskoj ekipi 
“Barracuda” na čelu s kapetanom Bojanom 
Cestarom. Ovogodišnji je BIG OM potvr-
dio je da je broj tuna posljednjih godina, 
srećom, u porastu, da je Kvarner omilje-
no područje najvećih jadranskih tuna, ali 
i da tunu nipošto nije lako uloviti. Bogati i 
zanimljivi programi na omišaljskoj rivi oku-
pili su sve dane velik broj gostiju koji su sa 
znatiželjom slušali “ribarske priče” te uživali 
u dobroj glazbi i izvrsnoj hrani. Za zabavu 
su bili zaduženi: “Insula”, “Trend”, “Venus” te 
Lea Mijatović i bend, a čitava je manifesta-
cija organizirana uz podršku Hotela Njivice, 
Jadranskoga pomorskog servisa, omišaljske 
Turističke zajednice te Općine Omišalj i Pri-
morsko-goranske županije.

S njivičkog vatrometa na klasiku
Događajima iznimno bogato ljeto u Njivi-
cama, ili je bolje reći špica turističke sezo-
ne, zaključena je blještavo da blještavije nije 
mogla. Hoteli Njivice i partner im Weco piro-
tehnika priredili su još jedan nezaboravan „A 
september to remember“, piromuzički show 
od kojega je nebo iznad Njivica, zvukom, 
bojama i blještavilom glazbe i vatrometa, 
poprimilo bajkovit izgled i punim sjajem još 
se jednom zahvalilo svojim vjernim gostima.  
A potom se glazbena bajka, tiša, ali po-
djednako čarobna, preselila na Mirine, u 

Fulfinum. Predivna kulisa drevnoga Rima 
drugi put tijekom ljeta ugostila je “Klasiku 
na Mirinama”, tradicionalnu ljetnu glazbe-
nu manifestaciju što je ove godine doživjela 
i svoje rujansko izdanje. Iako su bila pred-
viđena dva koncerta, onaj opere, operete i 
mjuzikla Vanje Zelčić, Slavka Sekulića i Igora 
Vlajnića zbog lošeg je vremena otkazan pa 
se publici predstavio samo “Pavle Jovanović 
kvartet”.

“rišpet” i “Krk Food Fest”
Listopad je startao koncertom klape “Rišpet” 
u Omišlju, a njime je obilježen i Dan hrvatskog 
turizma. Topla jesenska večer, predivna kulisa 
Prikeštela i iznimno brojna publika koja uživa 
u klapskoj pjesmi vrlo cijenjene klape - eto, 
upravo je tako bilo na koncertu “Rišpeta”.   
Od 20. rujna do 20. listopada na čitavom oto-
ku Krku, u 14 restorana održan je “Krk Food 
Fest: Okusi jeseni”. Tradicionalna je to turistič-
ka gastro manifestacija što je Turistička zajed-
nica otoka Krka, sve otočne lokalne turističke 
zajednice, portal “Gastronaut” i tvrtka “Abisal” 
organiziraju dva puta godišnje, u proljeće i je-
sen, kada lokalni ugostitelji predstavljaju svo-
ja umijeća u spravljanju delicija od namirnica 
karakterističnih za godišnja doba u kojima se 
“Krk Food Fest” organizira.
Ovaj put, dakle, kombinirali su plodovima je-
seni, a među namirnicama su se našli: vrga-
nji, masline, grožđe, smokve, kesteni, bun-
deve, kruške i jabuke, ali i, primjerice, lignje. 
Jela su pripremana u najrazličitijim slatkim i 
slanim varijantama, a nuđena su u kombi-
nacijama s tradicionalnim krčkim specijalite-
tima. Otočni su kuhari pripremili i ponudili 
više od sto vrsta jela, a između ostalih ugo-
stitelja predstavila se i ekipa njivičke “Rivice”.

Dani kruha
Posljednje četiri godine sastavni dio omišalj-
skoga jesenskog programa su i Dani kruha. 
I ove su godine održani na Placi u organiza-
ciji Osnovne škole Omišalj, a vrijedne ručice 
učenika, dakako uz pomoć roditelja, pripre-
mile su slatke i slane krušne proizvode što su 
ih zatim nudili i prodavali na svojoj humani-
tarnoj prodajnoj izložbi. Humanitarna akci-
ja provodi se i u ostalim krčkim osnovnim 
školama pa dio prikupljenoga novčanog 
iznosa uplate potrebitoj djeci otoka, a osta-
tak iskoriste za odlazak na edukativni izlet. 
Program je upotpunjen nastupom plesnog 
kluba „Dance Queen“ iz Kraljevice.

“Sve u tri...”
Gotovo pa nezaobilazni gosti Omišlja i Njivica 
postali su glumci Teatra “Kerekesh” pa je i kul-
turna jesen upotpunjena ili će tek biti pred-
stavama tog kazališta. Prva od tri predstave za 
odrasle, “Sve u tri...”, odigrana je 18. listopada 
u prepunom Društvenom centru „Kijac“, a 8. i 
19. studenog slijede “Bibi i Bubi” te “Ljubaf”.
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glavi, ali koja svjedoči da uvi-
jek, ama baš uvijek, postoji 
izlaz.”

huligan
U sklopu Tjedna za mlade i 
Društveni centar “Kijac” bio 
je poprište jedne brutalne, 
bolne, ali prvenstveno edu-
kativne priče. Ovoga je puta 
riječ o jednosatnoj predstavi 
“Huligan” što problematizira 
navijaštvo na nogometnim 
stadionima i sve ono što no-
gometni huliganizam sa so-
bom nosi.
Glumac Matija Šakoronja pu-
blici je zorno predstavio se-
damnaestogodišnjeg Zrksa, 
fanatičnoga nogometnog na-
vijača koji je sa samo trinaest 
godina postao dio navijačke 
skupine u kojoj se poštuju 
navijačka pravila sve do one 
točke u kojoj pravila više ne 
vrijede. Zrks prolazi navijačku 
inicijaciju koja uključuje al-
kohol, tuče i policijska privo-
đenja, ali sve to nema cijene 
kada uz pomoć starijih navi-
jača mladić kupuje ulaznicu u 
famozni svijet odraslih, moć-
nih i neustrašivih. U svom no-
gometnom navijačkom stažu, 
Zrks dolazi i u situaciju u kojoj 
može ubiti ponekog “smra-
da”, spašavajući goli život. A 
kad se nasilje s nogometnih 
stadiona i oko njih prirodno 
probije i do školskih hodnika 
pa Zrks pretuče školskog ko-
legu Zorana koji u padu uda-
ra u radijator i dobije ozljedu 
opasnu po život, kazna je jed-
na jedina, popravni dom za 
maloljetnike s prilično strogim 
režimom. 
“Huligan” je pravi mali vo-
dič kroz navijačke labirinte, 
prepun brutalnosti, apsur-
da i nasilja, ali i neke gotovo 
idealistične pravdoljubivosti i 
buntovništva koje je urođeno 
mladim ljudima kojima je teš-
ko živjeti po tuđim pravilima.

Bolna životna priča 
Stoke
“Stara škola kreka – iz tame u 
svjetlo” autobiografska je mo-
nodrama Marina Ivanovića 
Stoke, poznatoga hrvatskog 
repera koji, iako je godina-
ma tavorio u paklu droge, nije 
odustao i digao ruke od samo-
ga sebe. Nije odustala niti nje-
gova obitelj. Muka, patnja, bor-
ba, trud, snaga volje... i na kraju 
se popularni Stoka uspio vratiti. 
I to iz najcrnje tame u svjetlo. 
Životu.
Edukativna je to priča, životna 
škola kojom Marin na najbolni-
ji, ali i najiskreniji način otvara 
oči mladima i poručuje- nikad 
mojim putem. 
Učinio je to i u Omišlju pred 
brojnom publikom koja ni tre-
nutka nije ostala ravnodušna 
slušajući strašnu Marinovu 
priču što je treba pogledati 
svaki mladi čovjek, svaki ro-
ditelj, učitelj, pedagog..., svat-
ko tko želi iz prve ruke čuti i 
naučiti kako se nositi s tako 
ozbiljnim problemima po-
put života s narkomanom i 
kako problem pravovremeno 
prepoznati.
O kakvoj je predstavi riječ mož-
da je najbolje opisao upravo 
njezin glavni akter, Marin Iva-
nović Stoka: “To je predstava 
koja prikazuje najcrnije trenut-
ke jednog narkomana, od koje 
će vam se smučiti i zavrtjeti u 

TJEDAN ZA MLADE
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KuLtura, SPort i gLazBa 
zA OMIŠALJSKU MLADOST

Od 16. do 20. rujna u Omišlju 
je, drugu godinu za redom, 
uprizoren Tjedan za mlade. 
Osluškujući želje i potrebe mla-
đe generacije lokalnog stanov-
ništva, Općina Omišalj odlučila 
je prošle godine bogat ljetni 
program zaključiti tjednom 
posvećenom upravo mladima. 
Tako je bilo i ovoga rujna, a na 
“meniju” se našlo za svakog 
po nešto: i kazališta i svirke i 
sporta.
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Listopad i studeni su mjeseci u kojima se u Hr-
vatskoj obilježava Mjesec hrvatske knjige (15. 
listopada – 15. studenog). A gdje se knjiga i či-
tanje može primjerenije obilježiti negoli u jed-
noj knjižnici pa je, tako, i „Vid Omišljanin“ bio 
nositelj različitih događaja u Mjesecu knjige.
„Priča o glasu“ predstava je zagrebačke „Male 
scene“ koja pripovijeda o tome kako nastaje 
glas, kako funkcionira, kako glas izravno po-
vezuje jednu osobu s drugom, postavlja pita-
nje možemo li uhvatiti glas i otkriva da, ustva-
ri, i nema velike razlike između beba, odraslih 
osoba ili, pak, opernih pjevača jer je zapravo 
svako ljudsko glasanje pjevanje, a glas najbliži 
način komunikacije između ljudi. 
U „Vidu“ je i tijekom listopada, standardno, 
nastavljen program „Pssst... priča“, a ovaj put 

školsko sportsko 
igralište zasjalo 
novim sjajem
Iako je rekonstruiran i teme-
ljito uređen tjednima ranije, 
sportsko igralište Osnovne 
škole Omišalj otvoreno je 
upravo u Tjednu za mlade, 
a razlog tome jest nabava i 
postavljanje sustava video-
nadzora da bi u startu bilo 
onemogućeno, odnosno 
prevenirano moguće uni-
štavanje opreme na igra-
lištu ili bilo koji drugi oblik 
nepoželjnog ponašanja. Na 
koncu, Tjedan za mlade bio 
je idealna prigoda da Opći-
na igralište da na korištenje 
upravo njima.
To su učinile rukometašice 
domaćeg RK “Omišalj” koji-
ma su se u revijalnom susretu 
suprotstavile  gošće iz Buzeta. 
Revijalnom tek naizgled jer je 
utakmica prštala ozbiljnošću, 
odgovornošću, ali i atraktivnim 
potezima djevojaka, a na kra-
ju su se Omišljanke pokazale 
prejakima i uvjerljivo slavile re-
zultatom 24:18.
U pauzi njihova nadmetanja 
svoju su šansu dobili i klinci, 
a na novouređenom igralištu 
svoje su rukometne vještine 

pokazali dječaci rođeni 2006. 
godine. Igrali su međusobno, 
podijeljeni u dvije momčadi.
Ne treba sumnjati da je novo 
igralište, u čije je uređenje Op-
ćina uložila 300.000 kuna, razve-
selilo svu djecu, ali i starije spor-
taše, a vrlo je važno znati da će 
im na raspolaganju stajati sva-
kog dana od 7.00 do 22.00 sata.

Koncert za kraj tjedna
Pet dana posvećenih mladima 
Omišlja i Njivica bili su začinjeni 
odličnim koncertom popularnih, 
angažiranih i uvijek atraktivnih 
Splićana iz banda TBF. Međutim, 
prije njih na pozornicu u uvali Pe-
sja popeli su se dečki i djevojke iz 
“Grapevine Babiesa”, prave kvar-
nerske funk atrakcije. Svojom iz-
vrsnom svirkom i brzim ritmovi-
ma dobrano su zagrijali publiku 
i stvorili vrlo dobru atmosferu 
što je, dakako, proključala kada 
su svojim nastupom krenuli 
Saša, Mladen i ostatak društva 
iz TBF-a. “Nostalgična”, “Fanta-
stična”, “Malo san maka”, “Geni-
je”, “Heroji”..., redali su se hitovi 
fantastičnih Splićana koji su još 
jednom dokazali zašto su jedni 
od vodećih hrvatskih glazbenih 
imena i koji su na najbolji mogu-
ći način zaključili drugi omišaljski 
Tjedan za mlade.
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mJeSec hrvatSKe KnJige 
u „viDu omišLJaninu“
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JeSen u „KiJcu“

čitana je slikovnica u rimi „Suli u avanturi“. 
Djeca su učena kako čitati uz održavanje ri-
tma, a u tome su im pripomogli i različiti ri-
tmički instrumenti što su ih koristila tijekom 
čitanje.
„R.E.A.D.- Čitaj (o) psu“ jedinstven je program 
osmišljen kako bi se djeci pomoglo da po-
boljšaju sposobnost čitanja i komunikacijske 
vještine. Riječ je o motivacijskom programu u 
kojemu su ključni akteri terapijski par - vodi-
telj i njegov pas koji razumije boju glasa, ton i 
emociju pa omogućava djetetu da se opusti, 
oslobodi straha i čita vlastitim ritmom. 
Posebno zanimljivim pokazalo se predavanje 
na temu „Kako preživjeti školsku godinu“. Odr-
žala ga je Marta Lončarević, prof. hrvatskoga 
jezika i književnosti i diplomirana knjižničarka. 
Kako djeca uče učiti, koja je uloga roditelja ti-
jekom djetetova školovanja, kako prepozna-
ti poremećaj koncentracije, kako poboljšati 

koncentraciju i pažnju i, uopće, što je učenje... 
bila su neka od pitanja na koja je odgovore 
dalo predavanje tijekom kojega je na primje-
rima iz školskih udžbenika sugeriran pravilan 
pristup učenju primjeren učenikovu mozgu. 
U Mjesecu hrvatske knjige omišaljsku je knjiž-
nicu posjetila Dijana Rosandić Živković, au-
torica bajkovnice „Ćelavi jež“. Riječ je o djelu 
posvećenom velikoj Ivani Brlić Mažuranić, a 
uz pomoć Otvorenog kazališta i uz interakciju 
djece, interpretirala ga je sama autorica.
 Spomenimo i to da je u rujnu nastavljena su-
radnja s omišaljskom podružnicom vrtića „Ka-
tarina Frankopan“ pa su se tri vrtićke skupine 
učlanile u knjižnicu, a tom prigodom, dakako 
uz pomoć svojih odgajateljica, djeca su oda-
brala knjige što su ih ponijela sa sobom u vrtić 
gdje će ih pročitati. Tijekom posjeta knjižnici, 
djeca su odabrala i omiljene slikovnice što su 
im ih tete čitale na licu mjesta.

Bogata je i aktivna jesen iza udruge „Obitelj 
za mlade“. U prvom redu društvena, ali i kul-
turna pa su, stoga, „obiteljaši“ ovaj put zaslu-
žili svoje mjesto u kulturnoj rubrici „Glasnika“.
Članice udruge ozbiljno su prionule poslu 
popularizacije čitanja. Čitavu godinu marljivo 
su skupljale, a potom i sortirale mnoštvo knji-
ga što su ih potom posložile u prostorijama 
Društvenog centra „Kijac“ gdje su formirale 
besplatnu knjižnicu što stoji na raspolaganju 
svim zainteresiranim čitateljima.
Uz to, od 21. rujna pa sve do samog kraja li-
stopada „Obitelj za mlade“ organizirala je niz 
radionica i za djecu i za odrasle, a svima im 
je nazivnik bio isti - „Jesen u Kijcu“. Društve-
ni su centar ukrasile brojnim motivima jeseni 
tijekom koje su se aktivno uključile i u Dane 
kruha, a potom i u Dane jabuka.
I najmlađi i one nešto stariji najveće su zani-
manje pokazali za radionice spravljanja kek-
sa, kolača i peciva pa se danima Kijcem širio 

omamljujući miris finih 
pekarskih proizvoda.
Iz udruge su posebno 
istaknuli činjenicu da je 
na radionicama vladao 
pravi duh zajedništva 
svih generacija, što i ne 
čudi znamo li da su se 
na istom mjestu i u isto 
vrijeme našli i unuci i 
majke i bake.
Već od studenog, za koji 
dan, kreće nova serija 
druženja na besplatnim 
radionicama, a ovoga 
puta sve će biti posve-
ćeno dolazećoj zimi.
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S obzirom na činjenicu da smo, zbog “gužve u šesnaestercu”, od-
nosno činjenice da su ljetne teme i događaji zauzeli većinu stranica, 
u posljednjem broju Glasnika izostavili sportske vijesti, ovaj ćemo 
se put na sportskim stranicama osvrnuti i na neke što su obilježile 
ljeto. Dakako, uz one, poput šaha ili tenisa, što smo ih plasirali izvje-
štavajući o obilježavanju Male Gospoje na prethodnim stranicama.
Lucija i Mate Grgurić iza sebe imaju aktivno ljeto začinjeno uspje-
sima i medaljama. Tako je još krajem lipnja održano Regionalno 
prvenstvo Primorsko-goranske i Istarske županije na kojem su 
se natjecali i Grgurići u svojim dobnim skupinama (mlađi kadeti i 

VK “GLAGOLJAŠ”, USPJEŠNI PROMOTOR OMIŠALJSKOG SPORTA

omišaLJSKa veSLaČKa mLaDoSt 
KonStantno žanJe uSPJehe

kadetkinje), a oboje su se vra-
tili s velikim teretom oko vra-
ta. Lucija je otplivala šest utrka 
i osvojila svih šest zlata, a brat 
joj Mate na startni se blok po-
peo sedam puta i svaki put 
završio na pobjedničkom po-
stolju, osvojivši pet prvih te 
dva druga mjesta.
Nešto kasnije, u srpnju, Za-
greb je ugostio Ljetno prven-
stvo za kadete. Kudikamo veći 
broj natjecatelja i kudikamo 
ozbiljnija, ali i starija konku-
rencija “zaustavili” su sjajnu 
Luciju na dva osvojena srebra, 
a Mate je, među dečkima sta-
rijima od sebe i nekoliko go-
dina, doplivao do svojih naj-
boljih vremena.
I šlag za kraj! Vrhunski re-
zultati što ih Lucija sustavno 
ostvaruje na svim natjecateljskim razinama rezultirali su pozivom 
vrijednoj i talentiranoj sportašici u mladu hrvatsku plivačku re-
prezentaciju na čijim je pripremama u Vukovaru sudjelovala kra-
jem rujna.

POzVANA U LuciJa grguriĆ

Veslački klub “Glagoljaš” tijekom petnaestak godina svoga po-
stojanja postao je jedan od najreprezentativnijih promotora i 
omišaljskog, ali i otočnog sporta uopće. Organizacijom kluba te 
vrhunskim konstantnim sportskim postignućima, rukovodstvo i 
treneri volonterski usmjeravaju mlade naraštaje pravim životnim 
vrijednostima, kako u sportu, tako i u životu uopće. Marljivost, 

sustavan i ozbiljan višegodišnji rad od relativno malenoga lokalnoga 
sportskog kolektiva stvorili su nezaobilaznog aktera hrvatskoga ve-
slačkog sporta kojega i domaća i međunarodna konkurencija mak-
simalno respektira.

nova priznanja u klupskim vitrinama
A kako i ne bi s obzirom na to da se veslačice i veslači “Glagolja-
ša” s natjecanja u pravilu vraćaju s pregrštom osvojenih medalja. I 
aktualna sezona završava s vrhunskim sportskim postignućima, a 
srpanjsko prvenstvo Hrvatske u veslanju za kadete i juniore, odr-
žano na zagrebačkom Jarunu, dodatno je klupske vitrine napunilo 
priznanjima. Mlađe juniorke Lara Nenadić i Lana Saletović ostvarile 
su iznimno velik uspjeh jer su u konkurenciji starijih juniorki postale 
prvakinje Hrvatske u dvojcu bez kormilara. U konkurenciji samaca 
za starije kadete Leon Kreso osvojio je srebreno odličje, dok su se 
najmlađe kadetkinje, Nika Cetina i Morena Brkić, također popele na 
postolje u dvojcu na pariće i okitile se brončanim odličjem.

rePrezentaciJu HRVATSKE
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Članice i članovi Rukometnog kluba „Omišalj“ nakon zasluženoga ljet-
nog odmora krenuli su u novu natjecateljsku sezonu. S pripremama 
su startali još krajem kolovoza da bi što uspješnije otvorili natjecanja.
Najmlađe članice kluba, djevojčice 2010. godišta, sudjelovale su na 
turniru mini rukometa u Umagu s kojeg su se vratile s medaljom oko 
vrata. U borbi za medalje svladale su slovenske suparnice iz Pirana 
6:2 i osvojile 3. mjesto.
Ove godine su i dječaci 2006. godišta krenuli s natjecanjem u veli-
kom rukometu i to u Županijskoj ligi. Istina, ulazak u sezonu nije bio 
na razini očekivanog, ostvarili su dva poraza, ali konačni ishodi ipak 
daju za pravo nadati se boljem nastavku. Od „Kostrene“ i „Pećina“ 

izgubili su s tri i pet razlike.
Idemo dalje. Ekipi djevojčica 
2008. godišta aktualna je se-
zona prva u kojoj igraju veliki 
rukomet i otvorile su je pobje-
dom protiv djevojaka iz Matulja 
i porazom od „Raba“, a vrlo je 
naporno razdoblje ispred dje-
vojčica 2006. godišta. Uz župa-
nijsku, natječu se i u državnoj 

ligi za djevojčice. Prvi krug državne lige odlično su odradile, vrativši 
se iz Dugog Sela s četiri boda osvojena pobjedama nad ekipama 
„Dugog Sela“ i „Ivanića“. U županijskoj ligi ne može biti bolje i cure 
drže vrh tablice sa stopostotnim učinkom.
I seniorkama, koje su nas već i naviknule na odlične rezultate, ide od-
lično. Na startu 3. Lige zapad ubilježile su dvije pobjede. „Poreč“ su 
pred domaćom publikom svladale 28:16, a potom se i s gostovanja 
u Pazinu vratile punoga plijena, slavljem 24:19. 
Iz RK „Omišalj“ poručili su da su sezone u svim kategorijama tek po-
čele, da je pred njima još puno utakmica, a da bi im u svima njima 
podrška publike i više no dobro došla.
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Zatim, u finalu Kupa Hrvatske u rujnu, a koje je održano na Pagu, 
“Glagoljaši” su osvojili drugo mjesto u samcu za kadetkinje, a tome 
pridodajmo i četvrto mjesto dvojca na pariće mlađih juniorki Lane i 
Lare te peto mjesto kadetkinja Paole Jurešić i Karle Cetina.
Na odlične rezultate nije ostao imun niti izbornik regionalne repre-
zentacije Istre i Hrvatskog primorja pa je na “Šesteromeč pokrajina” 
u Italiju, na kojemu su se natjecale regionalne reprezentacije Austri-
je, Italije, Slovenije i Hrvatske pozvao u izbornu vrstu pet veslačica i 
veslača omišaljskog kluba. Veslali su u tri discipline, u kombinacija-
ma s ostalim veslačima iz regije, a najzapaženiji je rezultat ostvario 
Leon Kreso, zauzevši treće mjesto u dvojcu na pariće.  

uSPJešan PoČetaK nove 
RUKOMETNE SEzONE

Prošlogodišnji prvak 1. županijske nogometne lige, omišaljski 
OŠK, hrabro je zakoračio stepenicu više pa se od posljednjeg dana 
kolovoza natječe u 4. hrvatskoj nogometnoj ligi - zapad. Rekosmo, 
hrabro, ali da je igranje u vi-
šem rangu i golemi zalogaj 
više dokazuju i dosadašnji re-
lativno skromni rezultati omi-
šaljskih nogometaša. U devet 
do sada odigranih prvenstve-
nih kola OŠK je uspio skupiti 
tek šest bodova (dvije doma-
će pobjede, protiv “Vihora” 2:1 
i “Lokomotive” 5:4) te je upisao sedam poraza (od “Medulina 1:0, 
“Otočca” 3:1, “Naprijed” 5:1, “Gospića” 2:1, “Buja” 4:3, “Kraljevice” 
5:2 te “Mladosti“ 3:0), sve uz negativnu gol razliku 28 (primljenih):15 
(postignutih).
OŠK, nažalost, domaće utakmice još uvijek ne igra na svom stadionu 
u Omišlju, već im kao domaći teren služi onaj u gradu Krku.

SLaBiJi ošK-ovi rezuLtati u 
višem rangu natJecanJa

Omišaljski kickboxing klub, javljeno nam je, aktivno je i stalno ra-
dio tijekom posljednjih mjeseci. Mali borci su u punom treningu, a 
upravo traju pripreme za nadolazeća natjecanja.
A i njima, ali i brojnim rekreativcima u dostizanju fizičke top forme 

nesumnjivo će pomoći i re-
dovit odlazak u fitness centar, 
odnosno gym “Beli kamik” u 
istoimenom njivičkom hotelu 
što je odnedavna opremljen 
novim spravama pa sada nudi 
cjelokupan program vježbanja.

DO TOP fORME U TOP Gymu

osmerci u omišlju
Nipošto ne smijemo izostaviti da je rečenim natjecanjima još 
u lipnju prethodila sedamnaesta po redu Međunarodna ve-
slačka regata osmeraca studentica, studenata te osmeraca 
Kupa gradova. Dakako, tradicionalnu je regatu organizirao 
“Glagoljaš”, a na njoj je sudjelovalo ukupno petnaest najvećih 
veslačkih čamaca. I opet, u konkurenciji studentica najbolji je 
bio osmerac mladih veslačica “Glagoljaša”, baš kao što je u 
finalu Kupa gradova najuspješniji bio upravo Omišalj. Uosta-
lom, kao i lani.
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uSuSret SJeĆanJu na PoKoJne
Početak mjeseca studenog obilježen je u kršćanskoj tradiciji blagda-
nom Svih svetih, a dan poslije je Dušni dan, spomen svih pokojnih, svih 
onih koji su nam bili mili, dragi i životom blizi, a više ne žive s nama. Oni 
su se odijelili od nas, prešli su u vječnost, ali žive u našim mislima, ispu-
njavaju naše uspomene. Upravo se tih dana na poseban način sjećamo 
naših pokojnika. Dolazimo na mjesta koja čuvaju njihove zemne ostat-
ke, uređujemo grobove, donosimo cvijeće, palimo svijeće. Zaustavlja-
mo se i gledamo na spomenicima slike poznatih osoba, prepoznajemo 
karakteristične crte njihovih lica, naviru nam sjećanja, molimo za njih.
Gdje su našli zadnji počinak oni koji su živjeli prije nas? Svakako, na 
raznim mjestima. Mnogima stradalima po ratištima i nestalim u ne-
sretnim okolnostima, ostalo je nepoznato mjesto i trenutak prekida 
života. Među ostalim, zapazio sam tijekom boravka u New Yorku i obi-
laska zajedničkih grobnica krčkih iseljenika na njujorškom gradskom 
groblju Calvary da je početkom 20. stoljeća znatan broj naših ljudi, 
mahom mladića i muževa, stradao na radnom mjestu.
Ovom se prigodom želimo prisjetiti i kratko zaustaviti na mjestima 
zadnjih počivališta onih koji su prije nas živjeli u Omišlju.

u crkvi i oko crkve – Smitir
Od davnine je postojala kršćanska praksa da se umrle pokapa u crkvi 
ili oko crkve. Svećenici, članovi bratovština i utjecajniji imali su svoja 
mjesta u grobnicama unutar crkve, a oko crkve su pokapani svi ostali 
pučani. I ne samo u župnim crkvama, grobnice su bile ponekad i po 
kapelama. Stoga danas nije ništa neobično ako se prigodom kopanja 
oko neke napuštene crkve naiđe na grobove.
U Omišlju se mrtve pokapalo barem 600 godina u sadašnjoj župnoj 
crkvi, odnosno pred crkvom. Zato se prostor ispred župne crkve još i 
danas zove Smitir, imena koje dolazi od latinske riječi coemiterium ili, 
u uobičajenom obliku cimiter, što znači groblje. Smitir je prvo groblje 
u Omišlju. Pokapalo se, znatno manje, i u kapelama i oko kapela u na-
selju. Ništa neobično da se tijekom uređenja Place naišlo na grobove. 
Naime, osim kapele sv. Jelene bila je u starije doba barem još jedna 
kapela, a jedna je bila i kod Velog dvora. U crkvi i oko crkve sv. Martina 
kod Jezera također se pokapalo mrtve iz danas već napuštena dva 
sela Svetog Martina i Plužina, u 16. i 17. stoljeću.
Međutim, austrijska je vlast 1817. godine zabranila pokapanje uz crkvu 
i odredila da se podigne groblje izvan naselja. Pogodna mjesta za nova 
zadnja počivališta pronalazilo se uglavnom oko neke već postojeće ili 
napuštene crkve ili kapele. U to doba crkva sv. Nikole izvan kaštela, 
pučki sv. Mikul, nije više služila za bogoslužje tridesetak godina, a nije 
bila daleko od grada. Stoga je odlučeno da 1818. godine prostor oko 
benediktinske crkve postane omišaljsko groblje i potom je dobilo na-
ziv po crkvi – groblje sv. Mikul. Tu se pokapalo do konca 1913. godine. 
Praktični razlozi, širenje naselja izvan stare gradske jezgre, potakli su 
Omišljane na premještanje postojećega groblja.

Sadašnje groblje Sveti Duh i mrtvačnica
Novo mjesto za groblje pronašlo se malo dalje od grada, uz već po-
stojeću kapelu Sveti Duh. Dana 4. siječnja 1914. blagoslovljeno je 
novo, današnje groblje na Svetom Duhu. U međuvremenu postojeća 
kapela, smještena uz cestu, srušena je i dvadesetak metara dalje podi-
gnuta je 1961. godine nova kapela Svetog Duha, koja je 1991. godine 
dobila današnji izgled. Groblje je te iste godine prošireno i u njemu 
postavljen veliki metalni križ i blagoslovljen na blagdan Svih svetih. 
S desne strane od starog ulaza u groblje sagrađena je potkraj 2009. 
godine mrtvačnica i uređen parkirni prostor. Stoga se danas odvija 
ispraćaj umrlih najčešće kod mrtvačnice, a zatim kreće povorka prema 
posljednjem počivalištu na groblju.

VITAMINI
Raznovrsnim i dobro uravnoteženim obrocima hrane 
dnevno konzumiramo otprilike jednu osminu čajne žličice 
vitamina i to je teoretski sva količina koju dnevno trebamo. 
Međutim, možemo li dobiti dodatnu energiju, živjeti duže 
i spriječiti oboljenja ako jedemo obroke bogate vitamini-
ma ili uzimamo vitaminske i mineralne dodatke u obliku 
farmaceutskih pripravaka? To je i dalje jedna od velikih 
medicinskih kontroverzija. Na jednoj strani su oni liječnici 
i dijetetičari koji smatraju da normalna prehrana pruža sve 
vitamine što ih većina nas treba. Pri uzimanju ekstremno 
velikih količina vitamina može doći do vitaminskog otro-
vanja i ozbiljnih štetnih posljedica za organizam. I previše 
minerala može biti štetno. Na primjer, šteti bubrezima.
Na drugoj strani su oni koji su uvjereni da dodatni vitamini 
i minerali pomažu pa eksperimentiraju ponukani brojnim 
reklamama što ih vide i čitaju po medijima, a bez prethod-
nog savjetovanja sa svojim liječnikom. Međutim, liječnici 
inzistiraju na tome da se vitamini ne bi smjeli uzimati bez 
njihovog znanja jer mogu ometati medicinsko liječenje ili 
“iskriviti” laboratorijske nalaze. Na primjer, previše vitamina 
C može dati lažni negativan rezultat kod pregleda stolice na 
prisutnost krvi, a može poremetiti i nalaze u šećernoj bolesti. 
Brojne znanstvene činjenice o vitaminima još se uvijek tek 
spoznaju. Tko može sa sigurnošću kazati da su teniske spo-
sobnosti Martine Navratilove bile isključivo posljedica nje-
zinog talenta, a ne djelomično i rezultat njezinog dnevnog 
uzimanja vitamina E i C te minerala i cinka?
Ima liječnika koji propisuju vitamin C sportašima uključeni-
ma u fizički naporne atletske discipline, a posebno onima 
koji su na dijetama za smanjenje prekomjerne tjelesne teži-
ne pa nemaju osiguranu dovoljnu količinu vitamina u hrani.  

trebaju li nam dodatni vitamini?
Uzimajući u obzir sve što je danas poznato, valja nam, da-
kle, odgovoriti na ključno - treba li uzimati dodatne vita-
mine?
Stručnjaci kažu sljedeće:
- ako redovito konzumirate raznovrsne i dobro uravnote-
žene hranjive obroke i osjećate se zdravim, vjerojatno ne 
trebate dodatke. Mnoge vrste hrane obogaćene su nekim 
vitaminima i mineralima i od samog proizvođača. Poku-
šajte konzumirati svježu hranu i pazite na vrijeme pripre-
me hrane (kuhanje ili pečenje).
- razmotrite uzimanje multivitaminskih dodataka ako vam je 
prehrana neredovita ili ako u njoj nema dovoljno voća i povrća.
- nikad nemojte uzimati vitamine u dozama većim od 
onih preporučenih, a da se niste prethodno posavjetovali 
s liječnikom. Budite posebno oprezni s mineralima jer o 
njima se manje zna nego o vitaminima.
- ako posumnjate da imate nedostatak vitamina u orga-
nizmu, odmah otiđite k svome liječniku.
- budite na oprezu s nadriliječnicima. Svoja pitanja o pre-
hrani raspravite s liječnikom ili sa stručnim, kliničkim dije-
tetičarom, koji obično rade u bolnicama.
Novosti o vitaminima i mineralima sve je više. Istraživači 
kažu da smo na pragu novog doba u kojem će brižljivi 
izbor hrane možda ne samo onemogućiti manjak tih ne-
ophodnih tvari u organizmu nego i svima  pomoći u po-
stizanju optimalne razine zdravlja.


